
PROTOKÓŁ NR LXXIV/2022 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

 

Obrady odbyły się w trybie stacjonarnym w Centrum Kształcenia 

Ustawicznego, ul. Sandomierska 26A. Obrady rozpoczęły się o godz. 12.08. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b 

do protokołu) 

2. Radny Sejmiku Wojewódzkiego – Arkadiusz Bąk 

3. Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Mariusz Pasternak 

4. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

5. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

6. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

7. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

 

 

Nieobecni radni:  Mateusz Czeremcha, Renata Duda, Kamil Kutryba, Joanna Pikus, 

Marta Woźnicka-Kuzdak, Jerzy Wrona. 

 

Ad I/ Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu. Otwieram 

LXXIV (74) sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Po sprawdzeniu listy 

obecności stwierdzam, że posiadamy wymagane kworum, by podejmować 

prawomocne uchwały. Proszę Państwa Radnych o zalogowanie się do systemu. 

Tych osób nie ma. Tak. Witam Radnych Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Witam Radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego - Pana Arkadiusza 

Bąka. Witam Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowieckiego Pana Mariusza 

Pasternaka. Witam Prezydenta Miasta Pana Jarosława Górczyńskiego. Witam 

Panów Wiceprezydentów: Piotra Dasiosa i Dominika Smolińskiego. Skarbnika 

Miasta - Pana Sławomira Kijaka, wszystkich Państwa przybyłych na obrady 

dzisiejszej sesji, a także  internautów, którzy śledzą nasze obrady online. Proszę, 

Panie Prezydencie. 

Prezydent Miasta - J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Drodzy internauci! Chciałbym skorzystać, zanim oficjalnie 

zaczniemy procedować uchwały na dzisiejszej, ostatniej sesji Rady Miasta roku 

2022, z Państwa obecności i tak, jak to czyniłem do tej pory każdemu jednemu 
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swojemu współpracownikowi, dziękując oficjalnie na sesji tak w dniu dzisiejszym, 

chciałbym skorzystać i w Państwa obecności chciałbym podziękować swojemu 

zastępcy Panu Piotrowi Dasiosowi, który współpracował ze mną przez wiele lat.  

A od 2018 roku współpracował na stanowisku wiceprezydenta. Za Jego pracę chcę 

podziękować za współpracę na rzecz rozwoju obszarów, które były mu podległe. 

Chcę podziękować za zaangażowanie, za to, że przez te lata dał się poznać jako 

kompetentny pracownik, dobry współpracownik. I mam nadzieję, że dane mu 

będzie rozwijać się na innych politycznych polach. Pan Wiceprezydent zdecydował 

się zaangażować w bardzo dużą politykę i w związku z tym doszliśmy do wniosku, 

że miasto, samorząd współpracuje na wielu szczeblach z państwem, z rządem i nie 

wyobrażam sobie tutaj takiej bezpośredniej konfrontacji na tej linii. W związku  

z powyższym doszliśmy do takiego porozumienia, że Pan Wiceprezydent Piotr 

Dasios ze względu na chęć startu w dużej polityce i zaangażowania się w jedną  

z partii opozycyjnych, podejmuje się pracy w innym obszarze. I mam nadzieję - 

życząc mu, żeby kiedyś mając swoje doświadczenie samorządowe, mógł 

wykorzystywać go do ewentualnej pracy na rzecz ustawodawstwa, na rzecz 

polskiego Sejmu, żeby to prawo, które będzie w przyszłości tworzone, było 

tworzone z dbałością o wiele środowisk, ale też z taką współpracą na rzecz 

samorządu. Bo, jak obserwujemy sytuację w Polsce, to samorządy są dzisiaj  

w bardzo trudnej sytuacji. Panie Prezydencie! Sympatyczny grawerton na Pana 

ręce, dziękując za współpracę, życząc sukcesu. Proszę bardzo, tu mamy jeszcze 

takie sympatyczne gadżety. Aby podpisywać dobre dokumenty, które będą służyć 

kiedyś naszemu społeczeństwu i aby kawa, herbata smakowała równie dobrze jak 

w Urzędzie Miasta. Wszystkiego najlepszego. Jeszcze raz dziękuję bardzo. 

Dziękuję bardzo. (brawa)  

Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca!  

Przewodnicząca RM- I. Renduda-Dudek - Proszę zaczekać jeszcze chwileczkę.  

W imieniu swoim i oczywiście Rady Miasta chciałabym podziękować Panu za 

wspaniałą współpracę, za Pana profesjonalizm, za to, że zawsze Pan w drugim 

człowieku widział człowieka, że zawsze starał się Pan nam pomagać i odpowiadać 

na nie raz nasze trudne pytania. A w nowej pracy - myślę, że będzie się Pan również 

świetnie realizował i myślę, że rozwinie Pan może jeszcze bardziej skrzydła, niż 

dotychczas. A w mojej pamięci podkreślam - w mojej, bo nie wiem, czy we 

wszystkich Państwa, pozostanie Pan, jako osoba niezwykle spokojna, cierpliwa, 

inteligentna. Życzę więc Panu wszystkiego dobrego. (brawa) 

Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Szanowni Państwo, żeby nie przedłużać, 

chciałbym Wam serdecznie podziękować za te wspólne cztery lata. W tym czasie 

myślę, że zrobiliśmy bardzo dużo dobrych rzeczy wspólnie dla miasta, dla 

samorządu, dla gminy, ale szczególnie dla mieszkańców, bo oni są tutaj w tym 

wszystkim najważniejsi. Dziękuję Pani Przewodniczącej, Państwu Radnym, 

naczelnikom, z którymi mi się wspaniale współpracowało, Dominikowi 

Smolińskiemu, z którym tutaj miałem najwięcej kontaktu, także Sławomirowi 

Kijakowi. Nie ma Pani Sekretarz, też dziękuję za współpracę. To były naprawdę 
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dobre 4 lata i myślę, że też miasto jest też w innym miejscu, w innym momencie. 

No, mogę tylko współczuć następcy, bo już następne lata myślę, że nie będą takie 

łatwe i przyjemne. Ale myślę, że miasto przygotowane jest odpowiednio do tego, 

żeby sprostać tym wyzwaniom. Bardzo jeszcze raz wszystkim - jeszcze prezesom, 

zapomniałem o prezesach naszych spółek, dyrektorom jednostek, z którymi 

współpracowałem – tak, że pragnę serdecznie podziękować. Naprawdę to były 

bardzo dobre lata. Myślę, że też bardzo dużo na nich skorzystałem merytorycznie, 

zdobyłem doświadczenie. Za to też serdecznie dziękuję. (brawa)  

 

Przewodnicząca RM- I. Renduda-Dudek - Proszę Państwa, jak zwykle na początku 

obrad każdej naszej sesji dwie klauzule przypominające o pewnych zasadach. 

Pierwsza mówiąca o ochronie danych osobowych. A więc jeśli Państwo będą 

wymieniać w swoich wypowiedziach swoje nazwiska, dane osobowe, pamiętajmy, 

że obrady sesji są nagrywane i będą to dane ogólnodostępne. Aczkolwiek 

jakiekolwiek oświadczenie od nas nie jest wymagane by tych danych używać, 

ponieważ jesteśmy osobami publicznymi. Natomiast, jeśli w swoich 

wypowiedziach będziecie Państwo używać: nazwisk, adresów osób trzecich, 

pamiętajcie o tym, że musicie mieć od tych osób oświadczenia, czyli wyrażenie 

zgody na takie informacje.  

I druga informacja dotycząca mianowicie tego, że wszystkie materiały 

publikowane na stronach samorządu terytorialnego są przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych. I stąd też nagrania obrad sesji Rady Miasta będą uzupełniane 

o napisy dla osób niesłyszących.  

 

Ad II/ Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Proszę Państwa, przechodzimy teraz do 

porządku obrad. Czy ktoś z Państwa ma uwagi do porządku obrad, chciałby 

cokolwiek wnieść? Nie widzę.  

 

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia18 listopada 2022 r.,  

29 listopada 2022 r., 7 grudnia 2022 r. i 15 grudnia 2022 r. 

IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zbycia nieruchomości,  

2) zbycia nieruchomości, 

3) zbycia nieruchomości, 

4) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 

5) zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 
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6) zbycia prawa użytkowania wieczystego części nieruchomości, 

7) zbycia nieruchomości, 

8) zbycia nieruchomości,  

9) dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli,  

10) przystąpienia do sporządzenia Zmiany Nr 1 Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego,  

11) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1  

w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

12) przekazania petycji według właściwości, 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Środowiskowy Dom Samopomocy „Przystań” w Ostrowcu Świętokrzyskim,  

14) wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Bodzechów w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego, 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad systemu taryfowego i opłat 

za przejazdy, uprawnień do samorządowych ulgowych i bezpłatnych 

przejazdów oraz cen za usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w granicach administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz 

Gmin sąsiadujących, które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego, 

16) wprowadzenia programu Ostrowiecka Karta Mieszkańca „OstraKarta”, 

17) zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2022 r., 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2029,  

20) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2022 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków,  

21) uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2023 r., 

22) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2023– 2029, 

23) ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu 

budżetowego – Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim,  

24) udzielenia dotacji celowej dla Gminy Bodzechów, 

25) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego, 

26) zatwierdzenia odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Komisji 

Budżetu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia przewodniczących stałych 

komisji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

28) zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2023 r. 
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V. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 

VI. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 18 listopada 2022 r. do 

21 grudnia 2022 r. 

VII. Sprawy różne 

VIII. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

Ad III/Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia18 listopada 2022 r.,  

29 listopada 2022 r., 7 grudnia 2022 r. i 15 grudnia 2022 r.: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Wobec tego realizujemy już teraz punkt 

trzeci porządku obrad, mianowicie przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia: 18 listopada, 29 listopada, 7 grudnia  

i 15 grudnia 2022 r. Protokoły były przesłane Państwu drogą elektroniczną, bądź 

też Państwo mieli je do wglądu w biurze Rady Miasta. Czy ktoś z Państwa ma 

pytania do protokołów? Nie widzę pytań. Wobec tego będziemy głosować 

poszczególne protokoły.  

Kto jest za przyjęciem protokołu z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 18 listopada 2022 - kto jest za, naciska przycisk i podnosi 

rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że protokół przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 18 listopada 2022 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 2  do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Głosujemy teraz kolejny protokół  

z sesji Rady Miasta z 29 listopada - również z sesji nadzwyczajnej Rady Miasta. 

Kto jest za przyjęciem protokołu naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi 

rękę. Stwierdzam, że również i ten protokół przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 29 listopada 2022 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 3  do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny protokół z Rady Miasta  

7 grudnia 2022 również z sesji nadzwyczajnej. Kto jest za przyjęciem tego 

protokołu naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk  

i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, 

że również i ten protokół przyjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 7 grudnia 2022 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - I ostatni protokół z nadzwyczajnej 

sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z 15 grudnia 2022 r.. Kto jest za 

przyjęciem tego protokołu, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi 

rękę. Stwierdzam, że i ten protokół również przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia15 grudnia 2022 r.(imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu). 

 

 

Ad IV/ Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad. Podjęcie uchwał w sprawach. Pierwszy projekt uchwały dotyczy 

zbycia nieruchomości o powierzchni 0,0884 ha, położonej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim przy ul. Sławomira Czerwińskiego nr 13. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego 

Komisji o podanie nam opinii.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec… Proszę, Kamil Stelmasik.  

Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Pytanie, uwaga, 

spostrzeżenie. Nie wiem, jak do tego podejść, bo temat trochę dyskutowaliśmy na 

naszej komisji. I, to jest, jakby kolejna taka nieruchomość, którą w ostatnim czasie 

wystawiamy na sprzedaż. Jest to drewniany dom z początku XX wieku. Niedawno 

taki, podobną nieruchomość na ul. Kuźnia, też wystawiliśmy. I w pewnym sensie 

mam taką refleksję, że w ostatnich latach pozbywamy się tych sreber rodowych. 

Bo sprzedaliśmy też dworek Saskich i parę innych nieruchomości. A co by było, 

gdybyśmy podeszli do tego tematu w ten sposób, bo też temat, też był 

dyskutowany. Tutaj Kolega Radny Kaszuba to pytał o to. Chodzi mi o ilość 

pieniędzy, jakie są na ochronę zabytków. W naszym mieście nie jest to duży budżet. 

A gdybyśmy może te pieniądze ze sprzedaży takich nieruchomości „znaczyli”,  

w tym sensie, żeby one były przeznaczane, np. na ochronę zabytków. Poza tym 

myślę, że to jest ciekawy, też przejaw architektury drewnianej. Takich domów już 

jest niewiele w przestrzeni miast. I takie domy, konstrukcje można też sprzedać, 

jakby osobno na rynku poza nieruchomością - są firmy specjalistyczne, które takie 

domy skupują. Więc może warto sprzedać, np. wystawić na sprzedaż sam budynek. 
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Przyjeżdża firma specjalistyczna, która go rozbiera. To drewno jest dalej 

pozyskiwane, bo to jest taki dosyć teraz duży trend na rynku budowlanym. I dopiero 

później samą nieruchomość. I dzięki temu jeszcze jakąś pulę pieniędzy być może 

odzyskać. Nie wiem, jest to na zasadzie takiej refleksji, rzucam do przemyślenia, 

oczywiście. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję, czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Czy to jest tylko refleksja? Czy oczekuje Pan 

Radny jakieś odpowiedzi na to swoje wystąpienie?  

Radny K. Stelmasik – Zostawmy to na poziomie refleksji.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Czy są dalsze pytania do projektu tej 

uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały dotyczący zbycia 

nieruchomości położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. Sławomira 

Czerwińskiego 13. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/141/2022 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

2) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

również zbycia nieruchomości, to jest działek gruntu wraz z usytuowanymi na 

gruncie budynkami. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM- I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczącej zbycia nieruchomości położonej przy ul. Świętokrzyskiej. Kto 

jest za podjęciem uchwały, podnosi rękę i naciska przycisk. Kto jest przeciw, 

podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się wstrzymał, podnosi rękę i naciska 

przycisk. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/142/2022 – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

zbycia nieruchomości o powierzchni 0,0764 ha, położonej u zbiegu ulic: Kolonia 

Robotnicza/Nowe Piaski. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii 

i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego o podanie nam opinii Komisji.  
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Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM- I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczącej zbycia nieruchomości położonej u zbiegu ulic: Kolonia 

Robotnicza/Nowe Piaski. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i 

podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/143/2022 – załącznik nr 11 do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu położonej 

przy ul. Rzeczki w związku z usytuowaniem urządzeń elektromagnetycznych. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczący wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością 

przesyłu położonej przy ul. Rzeczki. Kto jest za przyjęciem uchwały, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

nieruchomości służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/144/2022 – załącznik nr 13 do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu położonej 

przy ul. Siennieńskiej. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego o opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 
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uchwały dotyczący wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością 

przesyłu położonej przy ul. Siennieńskiej. Kto jest za przyjęciem uchwały naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Włodzimierz Sajda nie oddał głosu. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zgody na obciążenie 

nieruchomości służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/145/2022 – załącznik nr 15 do protokołu. 

 

6) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

zbycia prawa użytkowania wieczystego części nieruchomości o powierzchni 

0,0295 ha, położonej przy ul. Ignacego Boernera. Projekt uchwały był opiniowany 

również przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę więc o opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczący zbycia prawa użytkowania wieczystego części nieruchomości 

o powierzchni 0,0295 ha, położonej przy ulicy Ignacego Boernera. Kto jest za 

podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 

przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia prawa użytkowania 

wieczystego części nieruchomości (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/146/2022 – załącznik nr 17 do protokołu. 

 

7) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

zbycia nieruchomości na rzecz Powiatu Ostrowieckiego. Nieruchomości 

znajdujących się w pasach drogowych ul. Polnej i Leona Chrzanowskiego. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę więc 

Przewodniczącego o podanie nam opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Projekt 

uzyskał pozytywną opinię Komisji.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczący zbycia nieruchomości na rzecz Powiatu Ostrowieckiego, 

znajdujących się w pasie drogowym ul. Polnej i Leona Chrzanowskiego. Kto jest 
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za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 

przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/147/2022 – załącznik nr 19 do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

zbycia nieruchomości na rzecz Powiatu Ostrowieckiego położonych w pasie 

drogowym w ul. Jana Kilińskiego. Projekt uchwały był również opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę więc Przewodniczącego o opinię 

Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczący zbycia nieruchomości na rzecz Powiatu Ostrowieckiego, 

położonych w pasie drogowym ul. Jana Kilińskiego. Kto jest za podjęciem 

uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk  

i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, 

że uchwałę również podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/148/2022 – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu oraz Komisję 

Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam opinii Komisji. 

Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Edukacji.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę, Radna Grażyna Maj.  
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Radna G. Maj – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowna Rado! 

Szanowni Internauci! Na spotkaniu Komisji zadałam pytanie Panu Prezydentowi  

i chciałabym, aby odpowiedź dzisiaj została udzielona, bo taką deklarację złożył 

mi Pan Prezydent Smoliński.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję bardzo. Poproszę o zabranie 

głosu.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Niestety, jeszcze nie mam pełnej informacji tutaj ze szkół, gdyż no nie zdążono po 

prostu mi jej udzielić. Deklarację swoją podtrzymuję i taką informację na pewno 

Pani Radnej przekażę. Przepraszam, ale jeszcze nie uzyskałem pełnej informacji  

w tym zakresie.  

Radna G. Maj – Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy są dalsze pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

dotyczący dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli. Kto jest za 

podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 

przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/149/2022 – załącznik nr 23 do protokołu. 

 

10) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

przystąpienia do sporządzenia Zmiany Nr  1 Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Radnego Kamila Stelmasika o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Zmiany Nr 1 Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w przystąpienia do sporządzenia Zmiany 

Nr 1 Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/150/2022 – załącznik nr 25 do protokołu. 

 

11) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. I tutaj, proszę Państwa, muszę Państwu powiedzieć, 

że zanim przejdziemy do projektu uchwały dotyczącej właśnie tej skargi, chciałam 

przypomnieć Państwu Radnym o klauzuli RODO. Przy rozpatrywaniu tego 

projektu uchwały posługujemy się terminem "skarżący" lub "osoba skarżąca". Nie 

wymieniamy nazwisk, które złożyły skargę. Projekt uchwały był opiniowany przez 

wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę kolejno Przewodniczących o zabieranie 

głosu. Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej. 

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Przewodniczący Komisji  

ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza –  Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Ostrowcu Świętokrzyskim. Kto jest za, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1 w Ostrowcu Świętokrzyskim 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/151/2022 – załącznik nr 27 do protokołu. 

 

12) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

przekazania petycji według właściwości. Projekt tej uchwały był opiniowany 

również przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę więc Przewodniczących 

kolejno o zabieranie głosu. Przewodniczący, Wiceprzewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Przewodniczący Komisji  

ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza –  Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Przewodniczący Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - I Przewodniczący Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy  

do głosowania. Projektu uchwały dotyczącej przekazania petycji według 

właściwości. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto 

jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk 

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przekazania petycji według 

właściwości (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/152/2022 – załącznik nr 29 do protokołu. 

 

13) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 



14 

 

Środowiskowy Dom Samopomocy "Przystań" w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową. Proszę  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Komisja 

Samorządowa, Pani Przewodnicząca, pozytywnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Jeśli nie ma pytań, poddaję pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 

pod nazwą Środowiskowy Dom Samopomocy "Przystań" w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej pod nazwą Środowiskowy Dom Samopomocy "Przystań" w Ostrowcu 

Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/153/2022 – załącznik nr 31 do protokołu. 

 

14) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Bodzechów w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Samorządową. Proszę 

Przewodniczących Komisji o zabranie głosu. Jako pierwszy zabierze głos 

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej. 

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczący wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do Porozumienia 

Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Bodzechów 

w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. Kto jest za podjęciem uchwały, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. 

I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

aneksu nr 1 do Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec 

Świętokrzyski a Gminą Bodzechów w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/154/2022 – załącznik nr 33 do protokołu. 

 

15) Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie określenia zasad systemu taryfowego i opłat 

za przejazdy, uprawnień do samorządowych, ulgowych i bezpłatnych 

przejazdów oraz cen za usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w granicach administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin 

sąsiadujących, które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Samorządową oraz Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę więc 

kolejno Przewodniczących o zabieranie głosu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 

Strategii.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu? Proszę Radny Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! Zaproszeni Goście! Szanowni Państwo! Szkoda, że w proponowanej 

uchwale, w punkcie dotyczącym Ostrowca Świętokrzyskiego nie ma rubryki, która 

była w poprzedniej, czyli obecnej jeszcze obowiązującej uchwale i cenniku,  

z cenami biletów z ulgą ustawową 50%. Byłoby, myślę, to czytelniejsze dla 

pasażerów, którzy wiedzieliby, jaka będzie cena przejazdu. I tutaj rodzi się pytanie, 

czy i gdzie będzie można zakupić bilet z ulgą ustawową, czyli w cenie 1,25 zł dla 

osoby nie posiadającej Ostrowieckiej Karty Komunikacyjnej. Taki przypadek, 

myślę, może wystąpić w sytuacji podróżnych z innego miasta, którym przysługuje 

ustawowy, ulgowy przejazd. Poza tym, porównując ceny biletów okresowych, 

obowiązującego cennika z 2022 roku z proponowanymi w obecnej uchwale, widać 

bardzo duży wzrost. Mianowicie, w bilecie bez limitu na 30 dni ceny wzrosną  

o 60%, bądź 73%. I tak na przykład, bilet ulgowy ustawowy, jak sobie wyliczyłem, 

bo tej rubryki, jak wspomniałem, tutaj nie ma, będzie kosztował 93 zł 75 groszy, 

zamiast, tak jak w obecnym cenniku 54 zł. To takie moje tutaj analizy, 

przemyślenia. Chciałem się tym z Państwem podzielić. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda-Dudek - Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby przy projekcie tej uchwały zabrać głos? Proszę, więc Panie Prezydencie, 

o zabranie głosu.  
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Prezydent Miasta – J. Górczyński – Bardzo króciutko, Pani Przewodnicząca! 

Szanowni Państwo Radni! Drodzy internauci! Zaproszeni Goście! Państwo 

podejmujecie uchwałę w sprawie uprawnień do samorządowych ulg, bo na to macie 

Państwo wpływ. Natomiast, rzeczą oczywistą jest, że ulgi ustawowe obowiązują.  

I tu jest, że tak powiem, to jest czytelne, jasne. Co do tych ulg wypowiadaliśmy się 

w dniu wczorajszym z Panią Dyrektor Finansową - Katarzyną Piętos, i ona to 

bardzo dokładnie tłumaczyła, że te ulgi są przysługujące i będą nadal honorowane  

w każdym mieście, w każdych okolicznościach, bo to jest ulga ustawowa. Ja nadal 

uważam, że 1,50 za bilet w Ostrowcu Świętokrzyskim to jest bardzo konkurencyjna 

i dobra cena, nie podnoszona od wielu lat. I dzisiaj honorujemy tych, którzy będą 

mieli tą Ostrowiecką Kartę Komunikacyjną, czy "OstrąKartę". Także uspakajam, 

te bilety i te ulgi honorowane, ba nawet więcej - nie trzeba będzie wozić 

specjalnych zaświadczeń uprawniających do tych ulg. Wystarczy się zarejestrować 

w MZK i taka ulga zostanie już raz na zawsze przyznana i przypisana. Tak, że były 

takie komunikaty, radio podawało i inne media też o tym podawały, ale jak 

szczegóły będzie Pan chciał się dowiedzieć, to jest w kuluarach Prezes Kateusz 

Jarosław, to odpowie Panu. Natomiast, co do tych biletów i co do tych okresowych 

rzeczy, to też proszę zwrócić uwagę, że bardzo rozbudowana jest propozycja MZK 

w kontekście nowych biletów, nowych. Nie wszystkie w tej taryfie poprzedniej 

były. To nie jest tak, że to jest wzrost. Dlatego, że w poprzedniej taryfie nie było 

takich możliwości biletów wielookresowych, czy wieloprzejazdowych. To teraz 

dopiero zostało wprowadzone i też to pokazujemy, że jest przypisane na przykład 

za 30, za 15 chyba przejazdów - jest 3 dopisane. Tak to wychodzi. Więc szczegóły 

z Panem Prezesem. Ja wiem, że to jest początek, to jest pilotaż. Za chwilę Państwo 

będziecie głosować też ulgi dla Ostrowieckiej Karty, tak zwanej „OstrejKarty”, 

która też będzie takim nowum. To taka elektroniczna portmonetka, która też 

uprawni do wielu ulg i wielu rzeczy. I myślę, że warto. Zachęcam z tego miejsca 

do korzystania, do rejestrowania się bezpośrednio w bazie MZK przy  

ul. Samsonowicza 3, bądź w budynku Ostrowieckiego Browaru Kultury, w punkcie 

informacyjnym takie stanowiska są już dedykowane. Jeżeli Państwo przegłosujecie 

kolejną uchwałę, to po jej uprawomocnieniu i ogłoszeniu, w ciągu tam 14-15 dni, 

będziemy też dopisywać te ulgi dla naszych jednostek.  I ja się powtórzę - zachęcam 

z tego miejsca. Jeżeli Pani Przewodnicząca pozwoli, wszystkich przedsiębiorców, 

usługodawców, którzy prowadzą działalności gospodarcze, do zapoznania się  

z propozycją miasta, aby podpisywać z miastem porozumienia i aby takie ulgi też 

były honorowane przez firmy w Ostrowcu Świętokrzyskim. Wtedy wspieramy 

jeden drugiego. Tyle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Artur Głąb.  

Radny A. Głąb – Ad vocem, czyli rozumiem Panie Prezydencie, że taki bilet  

w cenie złotych 25 dla mieszkańca spoza Gminy Ostrowiec z ulgą ustawową będzie 

dostępny, będzie możliwy do zakupu.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – To jest rzecz oczywista.  

Radny A. Głąb – Dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Ale zanim przejdziemy do głosowania projektu 

tej uchwały, jeszcze poproszę Przewodniczącego Komisji Budżetu o podanie nam 

opinii komisji w tej kwestii.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I teraz głosujemy projekt 

uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia zasad systemu taryfowego  

i opłat za przejazdy, uprawnień do samorządowych ulgowych i bezpłatnych 

przejazdów oraz cen za usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego  

w granicach administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin 

sąsiadujących, które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. Kto jest za podjęciem uchwały naciska przycisk i podnosi 

rękę. Kto jest przeciwny, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Przy 16 głosach za, jednym wstrzymującym  się 

podjęliśmy uchwałę. 

 

Radni RM – przy 16 głosach za, braku głosów przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się – podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie określenia 

zasad systemu taryfowego i opłat za przejazdy, uprawnień do samorządowych 

ulgowych i bezpłatnych przejazdów oraz cen za usługi w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego w granicach administracyjnych miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego oraz Gmin sąsiadujących, które zawarły porozumienie 

międzygminne w zakresie publicznego transportu zbiorowego (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/155/2022 – załącznik nr 35 do protokołu. 

 

16) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia programu Ostrowiecka Karta Mieszkańca "OstraKarta". 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję  

ds. Rodziny, Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę 

wiec Przewodniczących komisji o przedstawienie nam opinii komisji. Proszę 

Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczącego Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta.  
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Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczącego Komisji Budżetu – Wł. Stec –  Pani Przewodnicząca Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania  

do projektu tej uchwały? Proszę Radny Artur Głąb. 

Radny A. Głąb – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! Szanowni Państwo! Mam wiele wątpliwości co do wprowadzenia 

Ostrowieckiej Karty Komunikacyjnej. Czy ona będzie ułatwieniem, czy 

utrudnieniem dla pasażerów? Tak, jak Pan Prezydent powiedział, że wszystkie te 

ulgi ustawowe będą honorowane. Mam tu na myśli też rozdział 4 Regulaminu, 

który był przyjmowany na ostatniej sesji. To skoro te ulgi ustawowe będą 

honorowane, to wobec tego, czy osoby muszą posiadać taką Ostrowiecką Kartę 

Komunikacyjną? I drugie pytanie takie, które też wypływa z analizy tego 

Regulaminu - co z osobami, które doładują sobie kartę, jakąś kwotą na bilety 

jednoprzejazdowe, karnetowe, czasowe, ale z jakiś powodów nie wykorzystają tej 

kwoty, to, czy te pieniądze zostaną im zwrócone, bo na przykład wykorzystali  

10 zł ze 100, a zostało 90? I trzecie pytanie takie troszkę porównawcze, co  

z osobami płacącymi podatki na terenie Gminy Ostrowiec, ale zameldowanymi 

poza Ostrowcem? Takie rozwiązanie funkcjonuje w przypadku "Karty 

Warszawianki", "Warszawiaka", gdzie karta jest wydawana na podstawie 

przedstawianej deklaracji PIT? To takie może trzy punkty, które chciałbym 

przedstawić.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Aron. Tak, 

tak.  

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Goście! O karcie transportowej mówiliśmy chyba Pani Przewodnicząca, 

w poprzedniej uchwale. A teraz uchwała dotyczy "Ostrej Karty" i na ten temat 

chciałbym zabrać głos. Jest to novum, które wprowadzamy do naszego miasta, 

które pozwoli mieszkańcom, aby wszystkie możliwe instytucje miejskie, czy też 

prywatne, zgromadzone były w jednej witrynie. Jest to karta, która przecież 

funkcjonuje, takie karty funkcjonują i w większych miastach i w mniejszych 

miastach. Tak, że jest to naprawdę wspaniała inicjatywa i mam nadzieję, że również 

do miejskich instytucji dołączą prywatni, prywatni przedsiębiorcy, którzy zaoferują 

zniżki dla mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę Radny Włodzimierz Stec. 

Radny Wł. Stec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni 

Państwo! Ja mam taką, takie pytanie, bo wiemy, że będzie aplikacja - na komisjach 

o tym rozmawialiśmy - i chciałem się zapytać, ile taka aplikacja kosztuje, kto za 

nią zapłaci i co z prawami autorskimi tej aplikacji?  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o odpowiedź na te 

pytania Państwa Radnych.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Ja zacznę najpierw od 

podziękowań dla Pana Radnego Arona Pietruszki. Jesteśmy w temacie 

"Ostrowiecka Karta Mieszkańca" - "Ostra Karta". Natomiast, ponieważ te pytania 

się też jak gdyby zazębiają, to pozwolę sobie pociągnąć ten wątek i powiedzieć tak 

- ja zawsze uważam, że należy dawać przykład od siebie. I z tego miejsca mogę 

Państwa poinformować, że miałem przyjemność wyrobić sobie taką Kartę i mieć 

możliwość przekonania się, jak wygląda to w autobusie na żywo. Przed chwilką 

rozmawiałem tu z Panem Prezesem Jarosławem Kateuszem. Zapraszamy Państwa 

Radnych wszystkich w nowym roku, już w poniedziałek do bazy MZK. Obojętnie, 

o której godzinie. Zapraszamy tylko z dowodem osobistym, żeby sobie taką kartę 

wyrobić, skorzystać, przekonać się na miejscu, skorzystać z doświadczonej wiedzy 

fachowej pracowników MZK, żeby też tą wiedzę przekazywać później, bo ja też 

mam, że tak powiem, uznanie dla Państwa Radnych, bo w ten sposób Państwo 

będziecie też mogli tą wiedzę przekazać swoim kolegom, sąsiadom, koleżankom,  

i mogli się podzielić tą wiedzą. Warto z tego skorzystać. Żadne pieniądze nie 

przepadną. Tu Panie Radny uspokajam, jak ktoś wpłaci 100, a wykorzysta 90, to 

10 zł mu nikt nie zabierze, o ile inflacja tego nie zniszczy. Więc te pieniądze będą 

przypisane i te pieniądze będzie można też wykorzystać później na inne cele, bo 

Ostrowiecka Karta Komunikacyjna równa się Ostrowiecka Karta Mieszkańca, 

czyli "Ostra Karta", nadrukujemy tylko kod kreskowy i to będzie po tej uchwale. 

To ja już tłumaczyłem chwilkę wcześniej. Nie wszyscy rozumieją, ale powtórzę się 

- po czternastu dniach uprawomocnienie i wtedy ta karta plastikowa stanie się  

z Ostrowieckiej Karty Komunikacyjnej -Ostrowiecką Kartą Mieszkańca, "Ostrą 

Kartą". Zachęcam do korzystania. Ja tłumaczyłem dużo wczoraj o tych jak gdyby 

pozytywnych rzeczach. To jest niszowa rzecz, pilotażowa. To jest nowość. Co do 

Radnego Włodzimierza Steca - Android – to są jak gdyby z aplikacji ze sklepu 

Google, Google Play i Apple, pobieramy na swój jak gdyby smartfon, telefon, 

komputer. Natomiast dofinansowanie jest 100% z Funduszy Norweskich.  

To Państwo kiedyś głosowaliście. My, jako jedno miasto z 254, znaleźliśmy się  

w prestiżowym gronie piętnastu, które dostały środki norweskie - ograniczone, ale 

zawsze. I to jest właśnie z tej aplikacji, z tych pieniędzy te rzeczy robione. Nowość! 

Mam nadzieję, że jeszcze wielokrotnie o tym będziemy mówić i będziemy 

zachęcać. To jest też ukłon. Ja jeszcze raz powtórzę. Jeżeli przedsiębiorca, który 

prowadzi na przykład zakład wulkanizacji, zechce przystąpić do takiego programu 

Ostrowieckiej Karty Mieszkańca i podpisze z nami umowę, to jego klient, który  

u niego wymienił na przykład 4 opony na zimowe i później 4 opony na letnie na 

wiosnę, za tą usługę będzie miał upust z "Ostrej Karty" na przykład 10% od 

oficjalnego cennika i w ten sposób, ten klient dostanie też dodatkowe punkty. Te 

punkty na tej karcie będą zapisywane i te punkty będzie można zamienić na inną 

usługę. Czytaj: wymieniając na przykład dwa czy trzy razy te koła, na przykład  

w tym przysłowiowym zakładzie wulkanizacyjnym, będzie można przypisać "x" 
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punktów, i za te "x" punktów w ciągu roku, na przykład ten klient, kierowca będzie 

mógł pójść na basen i będzie mógł sobie za te punkty zamienić na godzinową, na 

przykład wejściówkę. To taki program lojalnościowy. To wszystko przed nami. To 

wszystko dopiero będzie wdrażane. Zachęcam wszystkich przedsiębiorców do 

korzystania. Chcemy, aby te ulgi były minimum 10, 15% i takie ulgi też będą 

zaproponowane przez nasze jednostki. Więc to jest coś nowego, coś niszowego, 

coś innego, co ma też na celu promocję miasta, poprawę warunków jakości życia, 

zwiększenie dostępności do komunikacji, zwiększenie dostępności do miejskich 

obiektów użyteczności publicznej. No i takie umacnianie poczucia tożsamości 

lokalnej mieszkańców, bo my wielokrotnie rozmawialiśmy z przedsiębiorcami - 

Państwo Radni i ja - reprezentujemy taki szacunek do tych, którzy tworzą miejsca 

pracy, którzy pracują na 2/3 produktu krajowego brutto, to są mikro- i mali 

przedsiębiorcy i to jest ukłon w ich stronę. Więc zachęcam, to jest też kolejny 

element tej dbałości o współpracę z lokalnym biznesem, z lokalnymi 

przedsiębiorcami. I z tego miejsca zachęcam do takiej współpracy.  Także jeszcze 

raz, dziękuję bardzo.  

Radny A. Głąb – Panie Prezydencie, dziękuję za to zapewnienie i deklarację, że 

takie środki będą zwrócone. Jednakże uważam, że powinno być to zapisane  

w konkretnym miejscu, w konkretnym punkcie w Regulaminie. Tak to sobie 

nazwałem, to jest plan, to jest, przepraszam, to jest uchwała w sprawie określenia 

zasad systemu taryfowego i opłat za przejazdy. I tutaj w rozdziale V…  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Ale Panie Radny jesteśmy w innym punkcie. 

Ostrowiecka Karta to nie jest Ostrowiecka Karta Komunikacyjna. Ostrowiecką 

Kartę Komunikacyjną w poprzedniej uchwale Państwo przegłosowaliście. Pan się 

wstrzymał, mimo tego, że próbowałem Pana przekonać. Nadal Pan pyta o to, co 

zostało już przegłosowane. Jakby Pan był uprzejmy poczekać chwilę i umówić się 

jednak z Prezesem Kateuszem na konkretną rozmowę, to Panu w szczegółach 

wyjaśni i wtedy Pan, mam nadzieję, zrozumie. Natomiast jeszcze jedna rzecz. Nic 

tu nie przepada. Uspokajam, proszę tutaj nie bać się o te 10 zł. Natomiast 

regulamin, który będzie regulaminem zatwierdzonym przez Miejski Zakład 

Komunikacji, tam to będzie zapisane. Nie w uchwale Rady Miasta. Coś co jest 

oczywiste, nie musi być zapisywane tu u Państwa. Także tyle w tym temacie. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy już wszystkie pytania,  

i czy wyczerpaliśmy? Proszę jeszcze Radny Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka 

Rado! Szanowni Państwo! Ja mam takie pytanie, nawiązując do wypowiedzi Pana 

Prezydenta, sama idea jest naprawdę bardzo ciekawa, żeby też włączać lokalny 

biznes. To tylko ja się tak naprawdę zastanawiam, czy macie Państwo jakieś takie 

konkretne, wymierne jak gdyby efekty dla, żeby zachęcić przedsiębiorstwa do 

wejścia w tego. Bo niektórzy na tych kilkunastu, czy kilku procentowych marżach 

pracują. Więc danie rabatów wielkości 10% czy 15% dla niektórych, to jest 

właściwie na granicy progu rentowności biznesu. Ale nawet, ok. Powiedzmy, że te 
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rabaty będą mniejsze - jaki przedsiębiorca może mieć wymierny efekt? I proszę nie 

odbierać tej wypowiedzi w ten sposób, że ja się czepiam, że szukam dziury  

w całym, bo tak nie jest. Tylko staram się - no, współpracowałem i współpracuję 

od lat z mikro, małymi i średnimi przedsiębiorstwami i się zastanawiam po prostu 

jak zachęcić. Bo jak ja bym miał to zrobić, to przyznaje, że tak no ciężko, tak na 

szybko znaleźć argument. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Panie Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Ja nie będę tu rozwijał, nie będę wchodził  

w skórę przedsiębiorców, bo oni mają ciężką sytuację. Co do tego zgadzamy się 

wszyscy: ceny gazu, ceny prądu, ceny nośników, ceny paliwa, to już za chwilę, od 

przyszłego poniedziałku inne stawki płac, zwiększone składki ZUS-u. Więc nie 

chcę wchodzić w dyskusję odnośnie sytuacji przedsiębiorców. Natomiast to będzie 

indywidualna decyzja każdego z przedsiębiorców, czy chce w taki program wejść, 

czy nie. I tyle. I takie porozumienia będziemy indywidualne podpisywać. To będzie 

też indywidualnie robione w zależności od firm, które będą chciały te ulgi, 

ewentualnie zastosować. Nic tu nie jest nakazane. To jest dobrowolny program. 

Idziemy w to szeroko. To jest program pilotażowy. W między czasie zakładam, że 

mogą być też jakieś modyfikacje. A jednym zdaniem tylko - to jest też kwestia 

reklamy, współpracy, pokazania takiej lokalnej tożsamości. Mówiliśmy o tym 

wielokrotnie. Kiedyś były takie projekty. Próbowali robić nasi lokalni 

przedsiębiorcy sami z siebie. To wszystko nie wyszło. My teraz przyjęliśmy tą 

inicjatywę. Dzięki środkom norweskim chcemy to poprowadzić. To jest pilotaż. 

Czas pokaże, jak się to potoczy, ale wzorem innych miast, mam nadzieję, że też ta 

lokalna tożsamość będzie budowana i będziemy z tego dumni, więc nie chcę 

wchodzić w szczegóły. Nie chcę mówić za przedsiębiorców. Zapraszamy ich do 

współpracy. To jest początek takiej współpracy i zobaczymy, jak to się w trakcie 

poukłada. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Marcin 

Marzec. 

Radny M. Marzec – To jeszcze dopytam. Tu pewnie Pan Prezydent Smoliński, 

będzie dobrze zorientowany, czy jest jakiś obligatoryjny wskaźnik wynikający  

z tego projektu norweskiego, który jak gdyby obliguje nas do wciągnięcia do 

systemu jakiejś określonej liczby przedsiębiorców, czy jest tak, jak Pan Prezydent 

tutaj Górczyński mówi, że rzeczywiście, jest to totalna dobrowolność i nawet jeżeli 

przystąpi jeden przedsiębiorca do tego programu, to już będzie, że tak powiem 

spełnione, bo nie ma takiego kryterium twardego? Niemniej jednak oczywiście 

rozumiem, że zależy Państwu i nam wszystkim, żeby jak najwięcej przedsiębiorstw 

do tego systemu weszło, bo wtedy ma to jeszcze większy sens. Chodzi, nawiązując 

też do wypowiedzi chyba tu, kolega Radny Aron Pietruszka mówił o tym na jednej 

z komisji, że przede wszystkim, ma to z założenia objąć instytucje miejskie. To ja 

sobie też z tego zdaję sprawę. To jest taki dodatkowy efekt, dodatkowy bonus. 

Niemniej jednak fajnie by było, jakby rzeczywiście udało się zachęcić ten biznes, 
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bo wymiar tego byłby zdecydowanie większy. Także, czy jest taki obligatoryjny 

wskaźnik, który musimy wypracować? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Założyliśmy  

w projekcie, bo w każdym projekcie zakłada się jakieś dane wejściowe, które trzeba 

uzyskać. Próg postawiliśmy sobie na poziomie 10 jednostek, ale mogą być też 

również i nasze jednostki. Tak, jak powiedziałem: zachęcamy, jesteśmy 

przekonani, że to się przyjmie i że takie firmy się do tego też dołączą, firmy 

prywatne. Ale tak, jak mówię, nie wchodzę w oceny kondycji dzisiaj gospodarczej, 

bo mógłbym na ten temat dużo mówić. Mam ku temu dużą wiedzę i duże 

możliwości, żeby pokazać, jak dzisiaj wygląda sytuacja. Póki co chcę podziękować 

z tego miejsca, w Ostrowcu Świętokrzyskim, za współpracę z wszystkimi 

przedsiębiorcami. Miałem takie spotkanie w grudniu przed podjęciem przez 

Państwa decyzji o nie podnoszeniu ósmy rok z rzędu podatków lokalnych. I muszę 

Państwu powiedzieć, że w ostatnim tygodniu też miałem okazję wizytować, być 

zaproszonym do dwóch dużych przedsiębiorców. Miałem okazję rozmawiać  

z właścicielami i z pracownikami, i póki co, na tą chwilę jeszcze ta sytuacja jest 

niezła. W związku z powyższym duży ukłon w stronę przedsiębiorców, którzy 

doceniają też naszą wspólną decyzję o nie podnoszeniu ósmy rok z rzędu podatków. 

"Ostra Karta", to jest kolejny element. Ona się będzie rozwijać. To jest nowość. 

Tego nie było. Kiedyś o to wnioskowano, więc mam przyjemność dzisiaj 

zaprezentować taką propozycję. Jeszcze raz dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze Państwo 

Radni? Proszę Radny Kamil Stelmasik.  

Radny K. Stelmasik – Jeszcze jedno szybkie pytanie. Oczywiście, jak najbardziej 

życzę naszym mieszkańcom i nam wszystkim, żeby jak najwięcej przedsiębiorców 

przystąpiło do tej inicjatywy, która myślę, że jest słuszna. To jest trend, który już 

od wielu lat się rozwija w miastach, ale myślę, że największy ciężar trzeba postawić 

właśnie na nasze jednostki: sport, kultura. I tutaj właśnie kreować, aby tą chęć 

posiadania przez mieszkańców tej karty i korzystania z różnych ulg, może właśnie 

też w jakiś formach edukacji pozaformalnej. Ale jeśli mówimy o tym, to czy już 

jakieś rozmowy trwają, czy ktoś zaprosił na przykład nasze muzeum do tego, żeby 

też wyszło i w sensie, jako jednostkę powiatową? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – W pierwszej kolejności rozmawiamy z naszymi 

jednostkami, a mamy na uwadze MOSiR i MCK, bo chcemy, aby z tej karty nasi 

mieszkańcy mogli korzystać z ulgami na wejście na basen i na wszystkie inne 

usługi MOSiR-owskie, jak również do naszego kina. Ale jest Pan Przewodniczący 

Mariusz Pasternak z Rady Powiatu i niniejszym Panie Przewodniczący, proszę się 

czuć zaproszonym z Panem Dyrektorem na dyskusję w tym temacie, żeby muzeum 

też weszło i podpisało z nami taką propozycję. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze dalsze 

pytania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 
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uchwały w sprawie wprowadzenia programu Ostrowiecka Karta Mieszkańca 

"OstraKarta". Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto 

jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk 

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wprowadzenia programu 

Ostrowiecka Karta Mieszkańca "OstraKarta" (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 36 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/156/2022 – załącznik nr 37 do protokołu. 

 

17) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. Chodzi o ulicę 

łączącą Eugeniusza Kwiatkowskiego z ulicą Świętokrzyską. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Samorządową oraz Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. 

Proszę o podanie opinii przez Komisję Samorządową.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Przewodniczącego Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Jeśli nie ma pytań, poddaję pod głosowanie 

projekt uchwały dotyczący zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich 

przebiegu ulicy łączącej Eugeniusza Kwiatkowskiego z ulicą Świętokrzyską. Kto 

jest za przyjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi 

rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr 38 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/157/2022 – załącznik nr 39 do protokołu. 

 

18) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2022. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Budżetu Rady Miasta. Proszę kolegę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie 

opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2022. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Pietruszka Aron proszę o oddanie 

głosu. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022 (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/158/2022 – załącznik nr 41 do protokołu. 

 

19) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. Projekt uchwały był opiniowany 

przez Komisję Budżetu Rady Miasta. Proszę Przewodniczącego o podanie nam 

opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. Kto jest za podjęciem uchwały 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. 

I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-

2029 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/159/2022 – załącznik nr 43 do protokołu. 

 

20) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2022 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. 

Proszę kolejno Przewodniczących o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt 

uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radny Marek Giemza.  

Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Szanowni Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Zaproszeni Goście! Mam takie pytanie tutaj - z jakich 

powodów, chodzi mi tutaj o konkretnie modernizację Kina "Etiuda" i Centrum 

Tradycji Hutnictwa, przesuwa się ta inwestycja i dlaczego ona nie jest jeszcze 

oddana?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę w takim razie o odpowiedź.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Szanowni Państwo! Wszelkie wydatki 

majątkowe, które zostały wskazane w tej uchwale, wynikają z tego, że fizycznie 

nie można było zakończyć realizacji robót, które zostały wskazane w tych 

zadaniach inwestycyjnych. A więc, nie uzyskaliśmy protokołów odbioru i nie 

mogliśmy zapłacić do końca roku kalendarzowego tych środków. Jeżeli zaś chodzi 

o budynek Kina "Etiuda", są to kwestie przede wszystkim związane z brakiem 

możliwości dostaw niektórych elementów wystawy stałej, wystawy multimedialnej 

Centrum Tradycji Hutnictwa, związanych z nagłośnieniem oraz oświetleniem, oraz 

niektórymi eksponatami. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Marek 

Giemza.  

Radny M. Giemza – Jeszcze jedno moje pytanie, czy ktoś weryfikował faktyczny 

brak dostępności tych podzespołów, bo jeżeli nie ma dostępności konkretnych, 

konkretnych firm podzespołów można to zastąpić innymi. Przetarg był ponad 2 lata 

temu i chyba firma miała czas na realizację tego i zamówienia tego wcześniej. No 

i stąd moje dalej pytanie, czy - ta firma, bo też taką informację - wiem, że nie są to 

realizowane, ta inwestycja, ponieważ był zmieniany podwykonawca, który nie 

płaci kolejnym podwykonawcom, i dlatego są te opóźnienia? Chodzi tu o Centrum 

Tradycji Hutnictwa. I czy w związku z tym firma będzie płaciła jakieś kary dla 

Gminy za realizację tych, z opóźnieniem? Podobno firma też, chciałem się 

dowiedzieć, wystąpiła o waloryzację tej inwestycji, czyli dopłatę. Czy tak 

faktycznie jest? I o jaką kwotę tu chodzi?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Szanowni Państwo! Jeżeli chodzi  

o wykonawcę tego zadania, rzeczywiście dwa lata temu było postępowanie 

przetargowe w trybie jeszcze starej ustawy Prawa zamówień publicznych, której 

umowa to nie przewidywała waloryzacji kontraktu. Firma nie wystąpiła z takim 

wnioskiem o waloryzację. Złożyła wniosek do sądu o zwiększenie wysokości 

wynagrodzenia kontraktowego, do sądu w Kielcach. Jeżeli zaś chodzi o sprzęt, 

który jest planowany tutaj do zakupu, to nie jest tak, że kupuje się wszystkie rzeczy 

już na samym początku kontraktu. Proszę zauważyć, że umowa, która została tutaj 

podpisana, to była umowa, która była podpisywana zaraz, jak zaczynała się 
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pandemia. Później weszły problemy z dostawami. To nie są problemy, tylko 

wynikające z budów realizowanych na terenie Ostrowca Świętokrzyskiego, ale na 

terenie całego kraju. Problemy z dostawami wszelkiego rodzaju półprzewodników, 

układów scalonych, czy różnych elektronicznych części, które występują nie tylko 

przy wszelkiego rodzaju nagłośnieniach, projektorach multimedialnych, ale 

również samochodach i innych podzespołach, stricte elektronicznego. Zaburzenie 

łańcucha dostaw wywołane wojną w Ukrainie i wojną i sytuacją pandemiczną, 

niestety, dały się nam wszystkim we znaki. Jeżeli zaś chodzi o kwestię kar 

umownych, część kar umownych jak najbardziej na firmę została już tutaj nałożona 

i docelowo również, jeżeli chodzi o tą realizację, takie kary umowne za 

niezrealizowane części zamówienia w określonym terminie, również będą tutaj 

stosowane zgodnie z zapisami umowy. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Radny Marek 

Giemza. 

Radny M. Giemza – Pytanie dodatkowe, to w takim wypadku o jaką kwotę      

mówimy tutaj? Czyli chodzi o kary, jakie były to kwoty naliczone? A o jakie kwoty 

firma wystąpiła do sądu? O waloryzację.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Z uwagi na to, że termin realizacji tego 

zamówienia się jeszcze nie zakończył, nie jestem w stanie Panu podać wysokości 

kar umownych, które zostaną nałożone na podmiot, gdyż nie wiem, kiedy zostanie 

dokonany odbiór częściowy i odbiór końcowy realizacji tego zadania. Jeżeli zaś 

chodzi o wniosek, który złożyła firma, doszedł on do nas niespełna dwa tygodnie 

temu. Opiewa on na kwotę ponad 7 mln zł.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze? Proszę.  

Radny M. Giemza – Całość inwestycji tam była na jaką kwotę?  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Całość inwestycji to około 21 mln zł. 

Radny M. Giemza – Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2022 oraz ustalenia planu finansowego 

tych wydatków. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy. Podjęliśmy  

w zasadzie jednogłośnie przy nieobecności jednego z radnych, ale podjęliśmy ją 

jednogłośnie przy tym stanie osobowym. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia wykazu wydatków, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022 oraz ustalenia planu 

finansowego tych wydatków (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/160/2022 – załącznik nr 45 do protokołu. 
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21) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023. Pierwszy 

projekt budżetu na rok 2023 wraz z uzasadnieniem Państwo Radni otrzymaliście, 

otrzymaliśmy wszyscy 5 grudnia 2022 r. (załącznik nr 46 do protokołu).  

W materiałach na sesję również otrzymaliśmy uchwałę Nr 141/2022 VII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach dnia 6 grudnia 2022 r. 

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

na rok 2023 (załącznik nr 47 do protokołu).  Opinia Izby w tym temacie jest 

pozytywna. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie Komisje Rady 

Miasta. Proszę więc Przewodniczących Komisji o zabieranie głosu. Pierwszy 

zabierze głos Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca. 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczący Komisji  

ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! W związku 

z przedstawionym projektem budżetu Gminy na 2023 rok, Komisja Budżetu 

przeanalizowała niniejszy projekt budżetu, który zakłada: dochody budżetu Gminy 

na kwotę 330 438 442,45 zł. Wydatki budżetu Gminy na kwotę 372 015 337,25 zł 

oraz planowany deficyt budżetu Gminy w wysokości 41 576 894,80 zł. Komisja 

zapoznała się z materiałami informacyjnymi oraz uzyskano wyjaśnienia od 

Skarbnika Miasta. Stwierdzono, że projekt budżetu został sporządzony zgodnie  

z prawem i ustawą o finansach publicznych. Komisja Budżetu zapoznała się  

z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, tj. pozytywną opinią  

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok, pozytywną opinią  

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029, pozytywną opinią o możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu budżetu. Komisja Budżetu po zapoznaniu się 

z opiniami Komisji Rady Miasta - wszystkie były pozytywne, jak było słychać oraz 

ww. opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej, pozytywnie opiniuje przedłożony 
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projekt budżetu Gminy na 2023 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2023-2029 i wnosi o ich uchwalenie. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Przewodniczący 

Klubów Radnych zechcą zabrać głos? Proszę, Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Panie, Panowie Radni! 

Zaproszeni Goście! Drodzy Internauci! A w szczególności z tego miejsca chcę 

pozdrowić byłą Skarbnik, Panią Elżbietę Pichór, która - wiemy, że drogą 

elektroniczną - ogląda tą dzisiejszą sesję. Pozdrawiamy wszystkich internautów, 

którzy tutaj kibicują miastu Ostrowcu Świętokrzyskiemu. Ja też powiem z wielką 

przyjemnością, że w ostatnim czasie miałem takie pozytywne sygnały od dwóch 

skarbników innych samorządów, którzy, że tak powiem z zazdrością patrzą na 

Ostrowiec Świętokrzyski i też chcieliby tutaj funkcjonować w takich, z takimi 

możliwościami jak ma Ostrowiec. Ale przejdę do meritum. Szanowni Państwo! 

Projekt budżetu na rok 2023 tworzony jest w bardzo trudnym okresie nie tylko dla 

Ostrowca Świętokrzyskiego, ale również Polski, Europy i całego świata. Nie 

ucichły jeszcze echa epidemii COVID-19, która miała ogromny wpływ na 

gospodarkę i społeczeństwo, a w lutym bieżącego roku zaczęła się rosyjska agresja 

na Ukrainę. Wojna, która nadal trwa wpływa nie tylko na trudną i ciężką sytuację 

gospodarczą kraju, ale również na finanse samorządów. Nasza dzisiejsza 

rzeczywistość to gigantyczny wzrost cen energii elektrycznej, gazu i innych 

surowców energetycznych, co przekłada się na wzrost kosztów funkcjonowania. 

Wysoka inflacja potęgowana jest dodatkowo uwarunkowaniami związanymi  

z polityką wewnętrzną. W takich warunkach zaplanowanie funkcjonowania tak 

dużego organizmu, jakim jest miasto Ostrowiec Świętokrzyski jest bardzo trudne, 

nawet pomimo starannych i mocnych podwalin, jakie zbudowaliśmy naszymi 

wspólnymi decyzjami z lat ubiegłych. Dzięki konsekwentnie prowadzonej polityce 

gospodarczej udało nam się w dużej mierze uniezależnić nas od czynników 

zewnętrznych. Nasze miasto na tle innych samorządów znajduje się  

w uprzywilejowanej pozycji, jako jedno z niewielu, nie posiada zadłużenia, nie 

ponosi zatem kosztów jego obsługi, które w ostatnim okresie gwałtownie wzrosły. 

Ja sobie tu pozwolę na chwilę przerwy. I chciałbym Państwa poinformować, że 

przez to, że nie mamy tych długów, a w bieżącym roku 2022, poprzez określone 

czynności i przesuwania płatności, udało nam się wygospodarować z lokat kwotę - 

uwaga - ponad milion zł ekstra przychodu. Z tego miejsca chcę podziękować Panu 

Skarbnikowi Sławomirowi Kijakowi i jego zespołowi, za taką dyspozycyjność, 

codzienne konsultacje. I drodzy Państwo, ja już zapowiadałem nam poprzednich 

spotkaniach, poprzednich sesjach. Ta kwota została proporcjonalnie podzielona: 

33% na sport, 33 na kulturę i 33, chcieliśmy wspierać działania prozdrowotne. Nie 

wiem, jaka będzie sytuacja w przyszłym roku, ale ten zamykamy naprawdę  

w dobrej kondycji. Mimo niekorzystnych zmian w przekazywaniu nam z budżetu 

państwa, udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych, ten rok bieżący 

zamkniemy z rekordową nadwyżką, która ma nam pomóc w sfinansowaniu zadań 

na rok przyszły. I tu się też zatrzymam. Konsekwentnie nie przenosimy obciążeń 
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na naszych mieszkańców. Nie zaglądamy im do kieszeni, nie wyciągamy im ciężko 

zapracowanych, wypracowanych pieniędzy. Nie podnosimy stawek podatku od 

nieruchomości już od 8 lat, czyli od 2015 roku. Szanowni Państwo! Na rok 2023 

zaplanowaliśmy dochody w kwocie 330 438 442 zł, a wydatki w kwocie 372 015 

337 zł. Różnica w kwocie 41 576 894 zł zostanie sfinansowana z nadwyżki budżetu 

roku bieżącego i przychodów pochodzących ze źródeł zewnętrznych. Dochody  

z udziału gminy w podatku PIT zostały zaplanowane przez Ministerstwo Finansów 

na kwotę 50,5 mln, czyli na poziomie wartości, jaką gmina uzyskiwała w roku 

2017. Tu się też zatrzymam, żeby Państwu jeszcze raz, pokazać wszystkim, że na 

przyszły rok z PIT-u mamy zaplanowaną sztywną kwotę, która cofa nas do roku 

2017. Czyli pieniądze, które mamy zabezpieczone z PIT-u na przyszły rok, to jest 

poziom z 2017. A przez pięć poprzednich lat dochody te były znacząco wyższe,  

a w stosunku do roku – rekordowego – 21, różnica ta, w postaci zmniejszenia tego 

poziomu dochodów z PIT, wynosi ponad 11 mln. Więc o tyle mniej wpłynie nam 

do budżetu. Tworząc projekt budżetu na rok 2023, zakładamy, że ostrowiecki 

samorząd nadal będzie lokalnym liderem w zakresie inwestycji i remontów. 

Zaplanowane wydatki majątkowe w kwocie 103 mln stanowią blisko 28% budżetu. 

Środki te, nie tylko zostaną zainwestowane w nową infrastrukturę komunalną, ale 

również pozwolą przedsiębiorcom na funkcjonowanie na lokalnym rynku. 

Gospodarka, w tym również lokalna, potrzebuje takich bodźców, aby móc 

przetrwać te ciężkie i bardzo niepewne czasy. Szanowni Państwo! Inwestycje, które 

dotychczas zrealizowaliśmy, jeśli tylko odpowiednio o nie zadbamy, będą służyć 

mieszkańcom dziesiątki kolejnych lat. To kapitał rozwoju naszego miasta,  

a w nadchodzącym roku po raz kolejny wzmocnimy ten kapitał poprzez liczne  

i ważne zadania inwestycyjne. Wymieniając kilka ważniejszych z nich, 

powinniśmy zacząć od dokończenia transformacji miejskiej komunikacji 

publicznej i Miejskiego Zakładu Komunikacji. To 32 zupełnie nowe autobusy,  

w tym 17 elektrycznych. Nowa baza, stacje ładowania, wiaty przystankowe, system 

dynamicznej informacji pasażerskiej i nowoczesne metody zakupów biletów. 

Bardzo ważne i znaczące będą planowane trzy duże inwestycje drogowe, na które 

wybraliśmy już wykonawców. Pierwsza przy tzw. III bramie Huty, uwalniająca 

kolejne tereny pod inwestycje. I druga to jest remont ul. Henryka Sienkiewicza, 

jednej z wizytówek naszego miasta oraz trzecia - budowa połączenia  

ul. Bałtowskiej i ul. Siennieńskiej. To z pieniędzy miejskich, z pieniędzy podatnika, 

mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego. Ale cieszymy się też z inwestycji 

realizowanej przez Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich. Nie ma Pana 

Radnego Jerzego Wrony, ale z tego miejsca chcę podziękować na ręce Pana 

Dyrektora za wprowadzenie tej inwestycji do realizacji. Mam nadzieję, na jak 

najmniej bezkolizyjne prowadzenie jej dla ruchu w mieście Ostrowcu. Ale 

sfinansujemy również rozpoczętą już budowę ponad 30 instalacji paneli 

fotowoltaicznych na wszystkich naszych jednostkach miejskich podlegających pod 

miasto o łącznej mocy prawie 2 MW. To pozwoli nam zatrzymać galopujące ceny 

energii, ale na pewno niewiele zmniejszy rachunki, bo cena energii, niestety, będzie 
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tylko rosła. Szczególnie ważna jest również inwestycja realizowana ze środków 

norweskich, polegająca na budowie poprzez adaptację przestrzeni części CKU,  

w tym sali, w której się teraz znajdujemy. Ta sala i część CKU będzie przeznaczona 

na Ostrowiecki Integrator Edukacji Przedsiębiorczych. Tę inwestycję dedykujemy 

dzieciom, młodzieży i ludziom, którzy chcą się rozwijać, zwiększać swoje 

kompetencje, wiedzę i umiejętności lub chcą, aby skorzystały z tych możliwości 

ich dzieci. Warto wspomnieć również o uzbrojeniu kolejnych terenów 

inwestycyjnych, zakończeniu przebudowy kina Etiuda i Centrum Tradycji 

Hutnictwa, budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych  

z zapleczem i wyposażeniem w sprzęt ciężki, remoncie kładki nad ul. Zagłoby, 

zadaszenia amfiteatru, pumptrack-u oraz łącznika ul. Jana Kilińskiego oraz tak 

zwanej nowej drogi pomiędzy ul. Leona Chrzanowskiego i Furmańska. To 

wszystko się będzie za chwilę w Ostrowcu działo. Ponadto będziemy chcieli 

wykończyć szereg dokumentacji projektowych, które pozwolą nam w kolejnych 

latach na realizację inwestycji infrastrukturalnych w zakresie: drogowym, i tu 

wymienię ulicę: Północną, Zwierzyniecką, Szkolną, Browarną, Spółdzielczą, 

Wiejską, Jasną, Różaną, Śliską, Niską, Osadową, Malinową, Jarzębinową, Leśną, 

Las Rzeczki, łącznik Polna/Denkowska, Klimkiewiczowska, Kościuszki. I to nie 

wszystkie ulice. Budowy i przebudowy i remonty ścieżek rowerowych na terenie 

miasta o łącznej długości ponad 8 km. Modernizacji oświetlenia na 

energooszczędne, to jest prawie 3000 opraw. Przebudowy i modernizację Rynku, 

adaptacji podpiwniczenia Budynku Ostrowieckiego Browaru Kultury, 

modernizację budynku Urzędu Stanu Cywilnego, przebudowy i modernizację 

ośrodka wypoczynkowego "Gutwin", przebudowy i modernizacji Centrum 

Aktywności Obywatelskiej i termomodernizacji, zwiększenia efektywności 

energetycznej placówek oświatowych. Szanowni Państwo! Niemal z każdej strony 

Polski, od koleżanek i kolegów samorządowców dochodzą nas głosy o fatalnym 

stanie finansów jednostek samorządu terytorialnego. I niestety, to jest 

niezaprzeczalny fakt. Zmiany w prawie podatkowym, kilkunastoprocentowa 

inflacja, wzrost kosztów pracy, niestabilna sytuacja makroekonomiczna i skutki 

lockdownu, to tylko niektóre z przyczyn tej sytuacji. Szanowni Państwo! 

Zaproponowany projekt budżetu jest kompromisem pomiędzy realną sytuację  

w Polsce, a co za tym idzie również w naszym mieście oraz ambitnymi 

inwestycjami, które mamy w planach na najbliższe lata. W ciągu kilku ostatnich lat 

zrobiliśmy bardzo dużo dobrych rzeczy dla naszej małej ojczyzny. Przede 

wszystkim uporządkowaliśmy i posprzątaliśmy stan zastany. Następnie 

położyliśmy podwaliny pod rozwój gospodarczy, odbudowaliśmy z ruin takie 

miejsca, jak otwarte baseny na "Rawszczyźnie", czy Ostrowiecki Browar Kultury. 

Doinwestowaliśmy oświatę. Tak, że dzisiaj nasze szkoły są jednymi  

z najładniejszych w województwie. Zbudowaliśmy pierwszą od dziesiątek lat 

prawdziwą strefę inwestycyjną, w której faktycznie toczy się życie gospodarcze, 

zostały wybudowane nowe zakłady pracy i w planach są kolejne. 

Wyremontowaliśmy długie kilometry dróg i zbudowaliśmy wiele nowych. Nie 
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wszystkie oczywiście udało się dokończyć i zrealizować. Jeszcze wiele przed nami. 

Nigdy nie odwróciliśmy się od kilkuset podmiotów gospodarczych działających na 

Miejskim Targowisku. Tutaj się zwracam do Pana Dyrektora Mariusza Kosiarza  

w podziękowaniu za pracę na rzecz ostrowieckiej targowicy. Nie daliśmy się 

zwieść, że to jest miejsce echem przeszłości. Uważamy, że targowica jest jeszcze 

bardzo rozwojowa. Doinwestowaliśmy ją pod wieloma, wieloma inwestycjami  

i dziś targowisko znajduje się w czołówce tego typu miejsc w Polsce. 

Przypominam, bo to warto przypomnieć: "sukces to praca zespołowa". Moja, 

Państwa Radnych, pracowników Urzędu Miasta, jednostek, zakładów i spółek, 

przedsiębiorców i wszystkich mieszkańców. Co roku podejmujemy budżet, który 

w trakcie jego realizacji ma czynić nasze miasto lepszym, ładniejszym, bardziej 

funkcjonalnymi i dającym lepsze perspektywy. Każdy budżet, który uchwaliliśmy, 

nie był nastawiony na trwanie, ale był proinwestycyjny, rozbudowywał  

i wzmacniał miasto. Szanowni Państwo! Budżet na rok 2023 również wyznacza 

sobie taki cel, dlatego zwracam się do Państwa o podjęcie tej uchwały. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Zapraszam Państwa 

Radnych do dyskusji. Proszę, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę 

Radny Marcin Marzec, czy Wójcik, bo nie widzę tutaj? Proszę Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka 

Rado! Szanowni Państwo! Mam takie pytanie, mianowicie chodzi mi o to, że 

wiemy doskonale, że w kolejnym roku szykują się nam dwie poważne podwyżki 

płacy minimalnej. No i na to, jak gdyby nie mamy wyjścia z jednej strony. To 

oczywiście dobrze, bo gdyby w dobie takich wydatków to, to każdy potrzebuje tych 

wzrostów płac. No niemniej jednak, tak drastyczne podwyższenie płacy 

minimalnej skutkuje równocześnie no de facto spłaszczeniem struktury płac  

w miejskich jednostkach, tym no w samym Urzędzie i w pozostałych jednostkach. 

W związku tym, co z osobami z no kadry powiedzmy takiej, która no zarabia trochę 

więcej niż minimalna, bo za chwilę się okaże, że no, jeżeli nie będą też podwyżki 

płac dla pozostałych pracowników, może nie wiem, czy aż w takim tempie jak 

płacy minimalnej. Niemniej jednak, one też powinny być, żeby właśnie uniknąć 

spłaszczenia struktury płac i tego, żeby po prostu ludzie, którzy mają kwalifikacje 

i kompetencje, i doświadczenie wieloletnie, również mogli partycypować w tym 

wzroście. Czy takie podwyżki zostały uwzględnione w tym budżecie i nie mówię 

tu o jakiś kwotach, jakiś nie wiadomo, jakich, no po prostu, czy jest to planowane 

i czy da się to sfinansować z tego budżetu? Drugie pytanie dotyczy tego, że  

w projekcie budżetu widzimy, że co do złotówki właściwie Pan Skarbnik 

zaplanował bilansowanie się systemu gospodarowania odpadami. I czy 

rzeczywiście wykonanie tego budżetu jest temu bliskie, bo tutaj widać, że ten 

system się bilansuje? I pytanie, czy rzeczywiście w praktyce tegorocznej, na 

przykład, czy jeszcze poprzedniej, rzeczywiście ten system się bilansował? Jeżeli 

się to udało zbilansować no to bardzo dobrze. Natomiast, gdyby się nie udało, to 

ile ewentualnie, jakie to odchylenie mogłoby być? I właściwie to tyle, ta kwota po 
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prostu taka mniej więcej orientacyjna, o ile się to nie udało zbilansować. Jeżeli się 

nie udało. I jeszcze mam takie drobne pytanie dotyczące zapisów na stronie 45. 

Tam są zadania dla, między innymi, organizacji pozarządowych i wskazano kwotę 

na zadanie z zakresu przeciwdziałania narkomanii w wysokości 5 000 zł. Podmiot 

zostanie wyłoniony w drodze konkursu. Tak się zastanawiam, czy to 5000 zł, to 

jest adekwatne do skali problemu, bo wydaje się, że ten problem dalej istnieje. Co 

prawda trochę ucichają sprawy dotyczące dopalaczy, ale no wiemy z różnych 

źródeł, że ten problem istnieje, że jednak profilaktyka i działania, jak gdyby, no 

zachęcające młodzież głównie i dzieci do zupełnie innych aktywności, niż sięganie 

po używki. A to jest rzecz bardzo ważna i tak się zastanawiam, czy w tych 

pieniądzach da się coś konstruktywnego podziałać i w takiej skali, jakiej byśmy 

oczekiwali? Póki co tyle. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Kto z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę, Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Szanowni Państwo! Pozwolą Państwo, że myślałem, że troszkę 

wcześniej, ale Pani Przewodnicząca wskazała innego radnego do głosu. Nic się nie 

dzieje.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jest dyskusja.  

Radny M. Łata – I chciałbym przedstawić stanowisko Klubu w sprawie budżetu na 

2023 roku. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Zbliża się do końca 2022 rok, 

który oczywiście przejdzie do historii przez swoją specyfikę, ale i problemy, jakie 

dotykają mieszkańców nie tylko naszego miasta, ale i całego kraju. Roku, który 

dokonał spustoszenia przede wszystkim w portfelach obywateli. Ale też wywrócił 

gospodarkę wielu gospodarstw domowych, ale i wielu miast i samorządów  

w naszym kraju. Przedsiębiorcy wielu branż zostali sami sobie, zostawieni sami 

sobie, z szalejącą inflacją, cenami energii i paliw. Mogłoby się pojawić pytanie, 

dlaczego nawiązuję do sytuacji ogólnej w kraju, bo nie można dyskutować  

o budżecie jednostki samorządu terytorialnego, nie odnosząc się do takiej sytuacji 

i wpływu centralnie podejmowanych decyzji na funkcjonowanie samorządów. 

Wiele z tych decyzji, o czym było mówione, jak wzrost na przykład płacy 

minimalnej, bezpośrednio wywołują skutki zwiększania wydatków budżetu,  

a wzrost cen paliw, energii na niespotykaną wręcz, można powiedzieć, niebotyczną 

skalę jeszcze bardziej odbija się na budżecie gminy, jak i wszystkich spółek  

i jednostek. Mając na uwadze te względy obiektywne, można powiedzieć, że 

przedłożony projekt budżetu na 2023 rok jest niewątpliwie dowodem efektywności 

pracy Prezydenta Miasta, jego Zastępców, Skarbnika i wszystkich 

współpracowników. I w tym podejmowania bardzo trudnych decyzji. Dokument 

ten, według nas został sporządzony, aby w jak najbardziej efektywny sposób 

niwelować zły wpływ reform, czy pseudo reform rządowych na codzienne życie 

Ostrowczan. Gołym okiem widać, że obecnie sprawujący władzę bez pardonu 

niszczą samorządy, destabilizują ich finanse, dokładają obowiązków.  

A planowanie wydatków samorządu w obecnej sytuacji to nie lada wyzwanie. 

Dlatego też, chylę czoła i przekazuję najwyższe słowa uznania, do wszystkich, 
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którzy pracowali nad projektem tego budżetu na przyszły rok. Ponieważ został 

skonstruowany tak, w okresie tak dużej niepewności związanej zarówno z wojną 

na Ukrainie, szaleńczo rosnącą inflacją oraz wzrostem cen na energii i paliw. 

Oczywiście, te problemy dotyczą wszystkich samorządów i trzeba sobie zdawać 

sprawę z tego, że nie wszystkie samorządy sobie z tym poradzą, z nową 

rzeczywistością. Samorządy, jak wiemy i Prezydent wspominał, zadłużają się coraz 

bardziej, a większość chciała by być w sytuacji Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego i dysponować takim budżetem, a nie spłatami kredytu i coraz 

większą obsługą tego kredytu. Samorządy zadłużają się coraz bardziej, coraz 

bardziej podnoszą lokalne podatki, a Ostrowiec na tym tle konsekwentnie 

kontynuuje politykę finansową, którą Prezydent Górczyński zaproponował kilka 

lat temu, która polega na nie zwiększanie obciążeń dla mieszkańców Ostrowca, ale 

i przedsiębiorców tworzących miejsca pracy. I pomimo, że ustawowe stawki 

podatku od transportu, nieruchomości rosną coraz wyżej, to w Gminie Ostrowiec 

te stawki są utrzymane na poziomie sprzed 8 lat. Jak patrzymy na projekty 

przyszłorocznego budżetu, to widzimy, że jest naznaczony licznymi trudnościami, 

ale mam wrażenie, że daje nadzieję na rozsądne przetrwanie najbardziej 

kryzysowego okresu, który odczują, jeszcze raz wspomnę, wszystkie polskie 

samorządy. Samorządy wielu miast nie wytrzymują tej drożyzny, redukują poziom 

i wymiar zatrudnienia w swoich jednostkach. Nie włączane jest oświetlenie uliczne, 

a w Ostrowcu póki co nie widać takiego zagrożenia. Pracownicy administracyjni, 

pracownicy obsługi pracują na całych etatach, a nie na ich cząstkach, a to poważny 

problem, jak czytamy, wielu samorządów. Poważnym powodem do niepokoju są 

zmniejszające się wpływy z podatku dochodowego, który zmniejszył, który 

zmniejszył się o ponad 3 mln zł. W dużej mierze to efekt zmian podatkowych, które 

wprowadził tak zwany "Polski Ład". Mimo tych czynników, budżet uwzględnia 

szereg inwestycji, które będą realizowane z myślą o naszym mieście i jego 

mieszkańcach. Jedną z nich jest rewitalizacja Rynku Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Aby stało się miejscem spotkań i integracji mieszkańców naszego miasta. Ma on 

być nie tylko nowoczesny, ale ze strefą komfortu, ale także ekologiczny, wykonany 

w nowoczesnych technologiach z antysmogową nawierzchnię, kwietne rabaty, 

ogrody podświetlane, elementy - multimedialna fontanna, kawiarnie oraz miejsce 

zabaw dla dzieci. Z pewnością przypadną naszym mieszkańcom do gustu. Kolejną 

rzeczą, na którą ważne jest by zwrócić uwagę, to stworzenie Ostrowieckiego 

Integratora Edukacji Przedsiębiorczości. To kolejna inwestycja bardzo ważna, 

która będzie wspierać młodych ostrowczan i uczyć ich postaw przedsiębiorczych, 

aby dzieci i młodzież od najmłodszych lat zdobywały kompetencje potrzebne na 

rynku pracy. W tym miejscu skupiają się najbardziej wartościowe inicjatywy 

wspierające edukację oraz przedsiębiorczość. Dla dzieci i młodzieży będzie to 

dostęp do inspirującej nauki, a dla przedsiębiorców platforma wymiany 

doświadczeń i inspirowania do nowych, rozwojowych pomysłów. I tutaj bardzo 

dziękuję za zaangażowanie Centrum Rozwoju Lokalnego w realizację tych 

przedsięwzięć. Na szczególną uwagę według nas zasługują działania w zakresie 
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nabywania kolejnych terenów inwestycyjnych w bezpośrednim otoczeniu huty. 

Strategicznym celem jest otworzenie kolejnych terenów inwestycyjnych przy  

ul. Jana Samsonowicza oraz Antoniego Hedy "Szarego". A duża inwestycja 

infrastrukturalna otworzy na pewno nowe tereny na inwestycje w bezpośrednim 

otoczeniu Celsy Huty Ostrowiec. Nie byłbym sobą, gdybym nie wspomniał  

o dbałości, jaką widać w budżecie o jakość i rozwój edukacji. To bardzo dobrze, że 

w budżecie znalazły się środki na kontynuację tych przedsięwzięć, które na mapie 

edukacyjnej Polski są już znane i z zazdrością włodarze różnych gminy odnoszą 

się do nich. Mam tu na myśli możliwość uzyskania w szkołach certyfikatu 

językowego. O wzbogacanie oferty edukacyjnej i sportowej dla dzieci, młodzieży 

i oczywiście o tym, co wspomniał Pan Prezydent Górczyński o poprawie warunków 

nauczania dla nauczycieli, jak i dla uczniów w komfortowo wyposażonych 

pracowniach szkoły. Na uwagę zasługują również działania, które pojawiły się już 

co prawda w poprzednim roku, ale będą miały kontynuację w tym. Cieszy mnie to, 

że finansowane są zadania z zakresu edukacji ekonomicznej, matematyki i logiki. 

Mam wrażenie, że nasze społeczeństwo nie do końca jest przygotowane do 

obserwowania tendencji finansowych, jakie mają miejsce w naszej gospodarce. 

Tak jest. Warto podkreślić również to, że nie zapomniano o nauczycielach, którzy 

pracują w szkole i o finansowaniu tych pedagogów, którzy mają największe 

sukcesy ze swoimi uczniami, i to wsparcie w postaci podwyższonego dodatku 

motywacyjnego, na pewno jest zauważalne. Nie wspomnę już również o 10000, 

stypendiach dla najlepszych uczniów Ostrowca Świętokrzyskiego uczęszczających 

nie tylko do publicznych szkół, ale do wszystkich mieszkańców naszego miasta. 

Cieszę się, że zaplanowane jest, chociaż zawsze chciałbym, żeby było na wyższym 

poziomie, ale myślę, że tak "krawiec kraje jak materiału staje", ale cieszę się z tego, 

że zaplanowane jest wsparcie ostrowieckiego sportu. Głównie myślę o sekcjach 

juniorskich, młodzieżowych, bo to kuźnia dla naszych młodych sportowców. 

Cieszę się, że nie ma cięć, jeżeli chodzi o dbałości i estetykę, i wygląd miasta. To 

co wyróżnia, i tu ukłon w stronę Pana Dyrektora Zakładu Usług Miejskich, to 

zadbane ulice, chodniki, skwery zieleni i przez niektórych wyśmiewane ronda. To 

wizytówka naszego miasta. Mam nadzieję, że na tym nie będziemy musieli 

oszczędzać. Szanowni Państwo! Przyjęcie budżetu na przyszły rok pozwoli na 

kontynuowanie podjętych już inwestycji, ale i realizowanie nowych projektów, 

które są spójne z przyjętą Strategią Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 

lata 2021-2030, którą Państwo również głosowali. A biorąc pod uwagę przytoczone 

przeze mnie argumenty, a także analizując tutaj stan zobowiązań finansowych 

miasta na koniec tego roku Klub Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców 

Jarosława Górczyńskiego będzie głosował za przyjęciem projektu budżetu miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego na 2023 rok oraz za przyjęciem projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023-29. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Artura Głąba. 



35 

 

Radny A. Głąb – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! W uzasadnieniu do projektu budżetu możemy przeczytać w jednym 

z akapitów, że największym obecnie wyzwaniem finansowym jest kontynuacja 

rewolucji w zakresie transportu zbiorowego. Udało się już zbudować nową bazę 

dla MZK wraz z przebudową infrastruktury drogowej w jej rejonie, po mieście 

jeżdżą już nowe autobusy. To wszystko bardzo cieszy. Mnie cieszy. Na rok 2023 

rok zaplanowano zakup kolejnych. Dalszym wyzwaniem będzie przekonanie 

mieszkańców, że komunikacja zbiorowa jest nie tylko ekologiczna i wygodna, ale 

również tania. I przyczynia się do poprawy życia wszystkich mieszkańców. I na to 

"tania" chciałbym położyć akcent. Tak, jak już mówiłem wcześniej, w uchwale, 

jeśli chcemy, żeby mieszkańcy korzystali z komunikacji zbiorowej, to musi ona 

być tania, co, niestety, nie widać tego w zakresie biletów bez limitów. Co jeszcze? 

No autobusy, uważam powinny, po pierwsze przyjeżdżać, powinny się nie 

spóźniać. Rozkład jazdy i na stronie internetowej, i w terenie, czy w autobusach też 

powinien być czytelny, zrozumiały, a kierowcy uprzejmi. To takie moje 

obserwacje, doświadczenia. I uważam, że w tym zakresie jest tutaj dużo do 

zrobienia, zanim zaczniemy wprowadzać dodatkowe utrudnienia w postaci karty 

komunikacyjnej. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę Radny Stanisław Choinka.  

Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Państwo internauci! 

Panowie Prezydenci! Szanowny Panie Prezydencie! Standardowo chcę sobie 

pozwolić na podejście do projektu budżetu od strony mi najbliższej, czyli od strony 

lokalnego transportu zbiorowego. Co nam wszystkim mieszkańcom miasta, ale  

i powiatu, przyniósł rok 2022 możemy obserwować każdego dnia na ulicach 

naszego miasta. A mianowicie, pojawiły się już autobusy hybrydowe, ekologiczne 

wersje też autobusów z silnikiem diesla Euro 6, oraz już obecnie, na razie na bazie, 

w pełni elektryczne autobusy. Jak można zauważyć w projekcie budżetu, nie jest 

to koniec inwestycji w komunikację miejską Ostrowca Świętokrzyskiego. I myślę, 

że te standardy, o których tu przed chwilą i problemach wysłuchaliśmy, będą 

udoskonalane. I myślę, że to wszystko Panie Radny przed nami. Na rok 2023 

planowane nakłady finansowe na lokalny transport zbiorowy to kolejne 44 mln  

i głównie są to inwestycje w autobusy elektryczne, już troszeczkę krótsze od 8,5 m. 

Będzie to w ilości 9 sztuk oraz w system informacji pasażerskiej. Ostrowiecka 

Karta Komunikacyjna, która również będzie ułatwieniem, zostanie uruchomiona  

w pierwszych dniach stycznia. Będzie kolejnym ułatwieniem dla mieszkańców. 

Założenia Ostrowieckiej Karty Komunikacyjnej zostały wczoraj zaprezentowane 

w Ostrowieckim Browarze Kultury w jednym z punktów personalizacji. 

Konsekwentna polityka rozwoju transportu zbiorowego przynosi dobre rezultaty. 

W ostatnim czasie zostały podpisane porozumienia z trzema gminami: Gminą 

Bodzechów, Kunów i Ćmielów. To także tam, dzięki dobrej współpracy, również 

i staraniom Pana Prezydenta do czterech samorządów wyjadą nowoczesne  

i ekologiczne autobusy, które będą przewozić mieszkańców tej gminy. Z tego 
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miejsca w imieniu całej załogi Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego, dziękuję 

Panu Prezydentowi, Państwu Radnym za przychylność i ciągłe inwestowanie  

w komunikację miejską. Podkreślę jeszcze, że cena biletu 1zł 50 gr. w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, to jedna z najniższych cen biletów w Polsce. Budżetu na nowy 

rok jest cały czas proinwestycyjny i myślę, że bardzo dobry dla mieszkańców 

naszego miasta. Tak, że będę głosował za jego uchwaleniem. Dziękuję, Pani 

Przewodnicząca.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Kamil 

Stelmasik.  

Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Dyskusja robi się szeroka, więc ja pozwolę sobie zapytać o dwie rzeczy, bo  

w wystąpieniu Pana Prezydenta była mowa o remoncie też ul. Sienkiewicza, ale 

tutaj w wykazie, w dziale "remonty dróg", nie znajduję ul. Sienkiewicza. Więc 

chciałbym zapytać - jaki odcinek tej drogi będzie remontowany? Na jakim etapie 

tych prac jesteśmy? Bo Sienkiewicza zdaje się, że nie jest chyba całą naszą ulicą 

gminną. A chciałbym wiedzieć, kiedy i w jakim zakresie to będzie remont, i którego 

odcinka, bo dla mnie to jest dosyć droga ulica. W tym sensie, że spędziłem tam 

dzieciństwo. Ona była naprawdę dobrze zaprojektowana dawno, lata temu przez 

Stanisława Sudnika. Jest to ważna arteria naszego miasta. Znajduje się przy niej 

dużo różnych instytucji, ważnych punktów, placówki edukacyjne. I jest bardzo 

zieloną ulicą i chciałbym, żeby nie została brutalnie przez jakiegoś projektanta 

potraktowana, bo coraz częściej takie trendy są, pomimo tego, że wszyscy  

o zmianach klimatu mówimy, o ekologii szeroko pojętej. I to jest jedna kwestia.  

I druga niejako łączy się z tym - na jakim etapie są prace związane z projektem 

nowego rynku? W jakim kierunku to idzie? Na jakim etapie jesteśmy? Bo wiemy, 

że były konsultacje społeczne. Sam brałem udział w tej ankiecie. Wiemy, że były 

konsultacje z konserwatorem zabytków w tej kwestii. No i czas najwyższy ten trend 

odwrócić, czyli tej „betonozy”, która nam towarzyszyła przez ostatnich kilkanaście 

lat. I skoro mamy wejść w nowy trend niejako- zielono-niebieskiej architektury,  

i tego by nasz rynek wyglądał pięknie na kolejnych naście, kilkadziesiąt lat, to 

ważne, żeby to było pod każdym względem bardzo dobrze zrobione. I dlatego moje 

pytanie jest: jakie rzeczy zadzieją się za chwilę w 2023, w związku z remontem  

i rewitalizacją rynku. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radna Grażyna Maj.  

Radna G. Maj – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowna Rado! 

Drodzy internauci! Ja chciałabym odnieść się do faktu, że znamy wszyscy zadania 

gminy, a mianowicie fakt, że zaspokojenie zbiorowych potrzeb mieszkańców  

i wspólnoty należy do zadań własnych gminy i podstawowych zadań gminy.  

A mianowicie chodzi mi o to, że na pewno jednym z zadań to jest ustalenie, czy też 

dbałość o wygląd miasta, o wygląd centrum miasta. I bardzo się cieszę, że będzie 

zwrócenie uwagi na właśnie zabetonowany rynek naszego miasta, który nie jest, 

wydaje mi się, wizytówką na ten moment. Ale chciałabym zwrócić uwagę na 

troszeczkę odleglejsze rejony naszego miasta, które no wyglądają troszeczkę  
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gorzej. Chodzi mi o ulice osiedlowe, w które wystarczy wjechać głębiej na Gutwin. 

Wjechać na ul. Zwierzyniecką. I tam spotykamy się z obszarami, które no, niestety, 

nie wyglądają najlepiej. Budzi moją troskę i taki, no niepokój - fakt, że po raz 

kolejny zwracam się z prośbą, czy też zwracam uwagę na te elementy 

niedogodności życia tej części mieszkańców. I wydaje mi się, że priorytetem 

jednak jest zaspokojenie takiej potrzeby, żeby godne życie codzienne było chyba 

priorytetem, dla mieszkańców, niż no powiedzmy eleganckość centrum naszego 

miasta. Rozumiem, że ta część naszego miasta to budynki, które zostały postawione 

na działkach zakupionych od prywatnych właścicieli, czy też na prywatnych 

działkach. Ale proszę Państwa, no nie zawsze miasto dysponowało uzbrojonymi 

terenami, nie zawsze sprzedawało działki, na których można było tak, jak  

w obecnym czasie wybudować dom i dojazd jest, można powiedzieć, 

automatycznie wykonany. Wydaje mi się, że ta część mieszkańców, bo takie głosy 

dochodzą do mnie, wolałaby i prosiłaby, żeby w budżecie miasta znalazły się 

pieniądze na odkupienie, czy też jakiekolwiek pozyskanie dróg osiedlowych, które 

są w tym momencie, naprawdę przeszłam się po kilkunastu ulicach, które na 

osiedlu Gutwin są w tym momencie, no nie do przejścia po roztopach, jakie 

nastąpiły po opadach obecnych. No niestety, mieszkańcy nie byli, że tak powiem 

zachwyceni stanem dojazdowym tych dróg. Sprawdziłam w budżecie naszego 

miasta, projektu budżetu, że - nie wiem, czy dobrze rubrykę odczytałam, ale wydaje 

mi się, że tak, że dochody jakie są, wpływy do budżetu z podatku od nieruchomości, 

to około 40 mln. I chciałabym zapytać, czy nie byłoby zasadnym, aby część takiej 

kwoty została przeznaczona właśnie na poprawę jakości życia mieszkańców 

naszego miasta, którzy bez względu na to, przy jakich ulicach mieszkają, czy kupili 

te działki od prywatnych właścicieli, czy od miasta - płacimy podatki, płacą podatki 

od nieruchomości i niestety, nikt ich z tego obowiązku nie zwalnia. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę Radny Karol Wójcik.  

Radny K. Wójcik – Czy to już jest moment na stanowiska klubowe? Jeśli tak, to.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To znaczy można, tak. Jest teraz 

dyskusja więc proszę bardzo.  

Radny K. Wójcik – To pozwolę sobie w takim razie odczytać. Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Państwo Radni! Szanowni Goście! Zanim 

skupię się na analizie projektowanego budżetu „sensu stricto”, chciałbym się 

odnieść do dwóch pojęć, które od kilku lat odnosimy takie wrażenie, zdominowały 

nasze dyskusje budżetowe i niezmiennie wyznaczają narrację architektów lokalnej 

polityki. Pierwszym z nich jest asekuracyjne zastrzeżenie, wskazujące na 

niekorzystne albo wręcz skrajnie złe warunki zewnętrzne towarzyszące budowaniu, 

konstruowaniu budżetu. W zeszłym roku Pan Prezydent, oceniając budżet na rok 

2022 w wywiadzie dla lokalnych mediów mówił o bardzo trudnym okresie 

pandemii i inflacji. Obecnie, jak to zostało stwierdzone w uzasadnieniu do uchwały 

budżetowej, mamy znów bardzo trudne warunki spowodowane tym razem inflacją, 
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sytuacją międzynarodową i dodatkowo polityką wewnętrzną obecnego rządu. 

Szanowni Państwo! To oczywiście prawda. Choć moglibyśmy tu stoczyć 

historyczną debatę na przykładzie kilku, kilkunastu, nawet kilkudziesięciu 

ośrodków miejskich, które swój szalony rozwój przeżyły w czasie największych 

kryzysów. Pozwoliłem sobie jednak odnieść się do tego elementu retoryki, by 

wskazać jego związek z drugim z elementów narracji, która jest niejako kamieniem 

węgielnym całej polityki budżetowej Prezydenta. Otóż, w warunkach szorującej 

dno gospodarki polskiej i światowej, przekaz brzmi: "Tworzymy miasto bez 

długów. To nasze osiągnięcie i bilans naszych rządów". I niestety, jak pokazuje 

konstrukcja tego i poprzednich budżetów, to także główny cel. Szanowni Państwo! 

Dług jest w rozumieniu potocznym, pojęciem pejoratywnym. Traktowany jest nie 

tylko jako zobowiązanie, które należy zrealizować, ale w debacie politycznej,  

a nawet ekonomicznej, używany bywa w kategoriach pojęć moralnych. Jeżeli więc 

zadłużenie się, czy zadłużanie się jest działaniem negatywnym wobec tego drogą 

prostej dedukcji, powinniśmy unikać go choćby kosztem deflacji, czy też 

zaciskania pasa. Tyle, że Szanowni Państwo, polityka tłamszenia koniunktury, 

jeżeli nawet sprawdza się na poziomie pojedynczego gospodarstwa domowego,  

z budżetem robionym wedle zasady kartki i ołówka, nie zawsze sprawdza się na 

poziomie gospodarki miasta, regionu czy państwa. I te podstawowe prawa 

ekonomii w tej debacie powinny stanowczo wybrzmieć. Przenosząc te ogólne 

uwagi na płaszczyznę dyskusji, nad tą konkretną uchwałą budżetową nie sposób 

nie powtórzyć tych wszystkich zastrzeżeń i uwag, które miały miejsce, i które 

wynikają wprost z mojego wstępu. Podstawowym celem Prezydenta i nas 

kolegialnego organu powołanego do zarządzania tym miastem, nie jest utrzymanie 

równowagi budżetowej. Jest nim rozwój Ostrowca Świętokrzyskiego. Kilka dni 

temu mieszkańcy otrzymali gazetkę promocyjną Urzędu Miasta. Z tej gazetki 

dowiadujemy się, że jesteśmy miastem nowej generacji. Ale Szanowni Państwo, 

budżet na rok 2023 nie jest niestety, budżetem nowej generacji. Jest 

oszczędnościowym planem minimum. Jest polisą ubezpieczeniową rządzącej 

miastem ekipy, która ze wszystkich kategorii składających się na nowoczesne 

zarządzanie miastem wyspecjalizowała się w jednej - w zarządzaniu wizerunkiem. 

Dużo mówi się o nie podnoszeniu podatków, na przykład od nieruchomości. 

Rzeczywiście jest to szczytna idea, pod którą podpisujemy się obiema rękami  

i zawsze tego typu działania będziemy popierać. Jeżeli jednak mówi się o nie 

sięganiu do kieszeni podatników, musi być to idea przykuta na wszystkie możliwe 

obszary. Niestety są takie, które biją po przysłowiowej kieszeni nie tylko 

mieszkańców, ale i przedsiębiorców. Mamy tutaj na myśli ciepłownictwo. Strata 

Miejskiej Energetyki Cieplnej za 2021 rok sięgnęła blisko 20 mln zł. Na pytanie, 

ile straty będzie za 2022, skrzętnie unika się odpowiedzi, a sugestie radnych, które 

mogą w przyszłości dać pozytywny, i co ważne, ekologiczne efekty są pomijane. 

Ktoś te straty będzie musiał pokryć. Przecież większościowym udziałowcem jest 

Ostrowiec Świętokrzyski i to na gminie spoczywa ten obowiązek. A jeżeli nie, to 

jak będą obniżane ceny jednostkowe za ciepło systemowe. Koszty za sytuację 
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zewnętrzną, ale i w naszej ocenie błędy w zarządzaniu i nadzorze, poniosą zatem 

podatnicy. Już ponoszą, płacąc horrendalne stawki za ciepło systemowe.  

W listopadzie mieliśmy kolejną podwyżkę. Niestety, o tym się nie mówi. Na razie 

jesteśmy zieloną wyspą. Mówiąc o każdym budżecie, powinno się patrzeć nie tylko 

na rok bieżący, ale również na kolejne lata tak, by działania samorządu obliczone 

były w perspektywie właśnie wielu lat, czy nawet kadencji. Patrząc na obecnie 

zaproponowany budżet, widzimy niestety właściwie brak propozycji co do rozwoju 

miasta pod względem turystyki. O doskonałym położeniu naszego miasta pod 

kątem turystycznym nikogo nie trzeba przekonywać. Do tego obiektu o zasięgu 

krajowym, jak i światowym sprzyjają działaniom, które mogłyby doprowadzić do 

stworzenia z Ostrowca Świętokrzyskiego swoistej bazy wypadowej, noclegowej 

czy gastronomicznej dla turystów, którzy odwiedzają Bałtów. 500 000 turystów 

rocznie. Krzemionki, które są wpisane na listę światowego dziedzictwa UNESCO, 

czy Góry Świętokrzyskie. Oczywiście, miasto nie będzie zakładać hosteli, 

restauracji, ale trzeba przygotować przestrzeń i warunki, aby zachęcić ludzi do 

takiej aktywności gospodarczej. W tegorocznym budżecie takich działań nie ma. 

Dziś już nie wystarczy polityka równowagi budżetowej. Teraz przyszedł czas na 

pobudzanie i tworzenie dla lokalnej społeczności kolejnych możliwości do takiego 

rozwoju. Tworzenie obszarów inwestycyjnych zasługuje na pochwałę i te 

konkretne działania będziemy zawsze wspierać. Wydaje się jednak, a wszelkie 

prognozy na to wskazują, że Ostrowiec Świętokrzyski miastem przemysłowym na 

skalę lat siedemdziesiątych, czy osiemdziesiątych, już nie będzie. Biorąc pod 

uwagę otoczenie naszego miasta, inwestycja w turystykę może być motorem 

rozwojowym. Obszarem, który niewątpliwie jest wizytówką naszego miasta, to 

oświata i edukacja. W tym zakresie uczyniono już wiele. Nie szczędzono przy tym 

środków. Jak wszyscy wiemy, inwestycja w młode pokolenie to najlepsza 

inwestycja. Zajęcia dodatkowe, stypendia, programy i współpraca z uczelniami, 

remonty i modernizację to działania, które należy bezwzględnie kontynuować  

i promować. Nie można jednak w edukacji promować tylko najwyższych średnich 

i najlepszych osiągnięć. To nie jest korporacja, należy pilnie przeznaczyć środki 

finansowe na to, aby pomoc psychologiczna w szkołach była jak najszersza,  

a nauczyciele pracujący z uczniem wymagającym większej troski, czy nie 

osiągającym najwyższych średnich, też zostali docenieni. Ich codzienna, bardzo 

często niełatwa praca, musi również być doceniana nie tylko przez dobre słowo, ale 

także w wymiarze finansowym. Bliskie nam są również kwestie ostrowieckiej 

kultury. Niewątpliwie oferta i działalność Biura Wystaw Artystycznych, Miejskiej 

Biblioteki Publicznej czy Miejskiego Centrum Kultury zasługują na pochwałę  

i mamy nadzieję, że jednostki te wejdą w 2023 rok z taką samą werwą, jak to było 

w 2022. Kultura to też obszar, na którym nie wolno oszczędzać, dlatego nakłady  

w tej dziedzinie powinny być zwiększone. Naszym zdaniem dostęp do kultury  

w naszym mieście powinien być darmowy, dlatego trzeba znaleźć pieniądze, które 

pozwolą tym jednostkom realizować swoje zadania bez konieczności biletowania 

wydarzeń. Jeszcze raz chcę podkreślić, kultura w Ostrowcu Świętokrzyskim 
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powinna być bezpłatna, nie tylko dla mieszkańców miasta, ale dla wszystkich 

zainteresowanych. Takie działanie pozwoli naszemu miastu zwiększyć jego rolę 

jako ośrodka kulturotwórczego, a przyciągnąć nie tylko mieszkańców z gmin 

powiatu ostrowieckiego, ale i z województwa świętokrzyskiego. Duży niepokój 

budzą również budżety jednostek gminnych. Przy niemal niezmienionych 

budżetach, przy lawinie rosnących kosztów i wysokich planowanych w 2023 r. 

wzrostach płacy minimalnej, jak te jednostki będą funkcjonowały? 

Prawdopodobnie trzeba będzie obniżać standard świadczonych usług. Co widzimy 

na przykładzie basenu, gdzie mimo wielokrotnego dorzucania do budżetu okazuje 

się, że ze względów oszczędnościowych trzeba niestety czasowo obiekt zamknąć. 

Brak budżetu obywatelskiego, czy 0,05% budżetu przeznaczone na rady osiedlowe, 

nie sprzyja pobudzaniu i wspieraniu partycypacji obywateli w procesie 

podejmowania decyzji dotyczących rozwoju miasta. Pięknie, że miasto pozyskało 

Fundusze Norweskie. Wspaniale, że mamy, czy będziemy mieć nowe książki, 

komiksy i kolorowanki, ale nam potrzeba inwestycji strategicznych, które niosą ze 

sobą koszty, ale które jednocześnie są elementem głębszej strategii - strategii 

rozwoju - nie marketingowej. To prawda, że mamy trudne czasy i niepewną 

przyszłość, tym bardziej budżet, który dziś opiniujemy, powinien być budżetem 

nadziei i wizji, a nie stagnacji doraźnych interesów. A nasza debata powinna być 

porywającą dyskusją nad miastem jutra i wyzwaniami jutra, inteligentną siecią 

energetyczną, ekonomią współdzielenia, inteligentnym miastem obywatelskim. To 

się, niestety, nie kryje, ani w tych liczbach, nad którymi mamy głosować,  ani  

w koncepcji, która przez te liczby przemawia. Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Oceniając zaproponowany budżet jako asekuracyjny, ale jednocześnie szanując 

demokratyczny mandat obecnie rządzących miastem i wykazując 

odpowiedzialność w kwestiach zasadniczych, Klub Radnych Ruchu Marka 

Materka deklaruje wstrzymanie się od głosu w głosowaniu nad uchwałą budżetową 

oraz Wieloletnią Prognozą Finansową. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Dariusza Kaszubę.  

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 

Szanowni Goście! Drodzy internauci! Z uwagą śledziliśmy zapisy projektu 

uchwały dotyczącej budżetu na kolejny 2023 rok w wersjach z 15 listopada i z tej 

drugiej wersji sprzed kilku dni. Dochody budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

zaplanowano w wysokości 330 438 000, zaś wydatki na kwotę 372 015 000 zł. 

Również w swoim stanowisku odniesiemy się do - jak przedmówcy - do budżetów 

pobliskich miast. I otóż, konkretnie mówiąc, w celu porównania, wspominana 

często na sesjach - Stalowa Wola, zaplanowała swój przyszłoroczny budżet na 

znacznie wyższe kwoty. Dochody w Stalowej Woli są na poziomie prawie 

dwukrotnie większym, bo jest to kwota 636 mln zł. I podobnie jak wydatki, które 

wynoszą 613 mln. Niemal połowa, bo 287 mln zł, to nakłady o charakterze 

inwestycyjnym, z czego 165 mln pozyskano z dofinansowań zewnętrznych.  

W porównywalnym wielkością do Ostrowca mieście, nie przewiduje się wzrostu 
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opłat za usługi komunalne, podatku od nieruchomości dla osób prywatnych, cen 

biletów za przejazdy komunikacją miejską, nie będzie też stref płatnego 

parkowania. W 2023 r. zakończy się natomiast budowa żłobko-przedszkola  

z basenem, którego próżno szukać w naszym mieście. Szukając innego punktu 

odniesienia, to budżet pobliskiej Gminy Starachowice na 2023 r. wynosi po stronie 

dochodowej mniej, bo około 27 mln zł, niż w Ostrowcu, bowiem jest to kwota 303 

351 000 po stronie wydatkowej. Tak, że mniej, około 12 mln zł, bo kwota wynosi 

około 360 466 000. Wracając do procedowanej dzisiaj uchwały, w § 16 pojawił się 

nowy zapis o określeniu w kwocie 10 mln zł, maksymalnej wysokości pożyczek 

udzielanych w 2023. Według przedstawionych na komisjach informacji, pożyczki 

te mają być udzielane bez uchwał, czyli zgody Rady Miasta, wybranym spółkom 

miejskim znajdującym się w trudnej sytuacji finansowej. Pożyczki te będą 

udzielane na określony procent, które spółki będą musiały do pożyczki dopłacić. 

Jest to dziwna metoda pomocy nie będącej dotacją celową na likwidację 

zadłużenia, na przykład dla spółki MEC. W poprzednim roku sygnalizowaliśmy złą 

sytuacją finansową tej spółki, wynikającą z wieloletnich zaniedbań. Nadal, 

niestety, pozostajemy odbiorcami najdroższego w województwie ciepła, w cenie 

aż 134 zł za 1 GJ, przy cenie na przykład 57 zł za 1 GJ w pobliskich Kielcach. Brak 

ujęcia w budżecie dotacji celowej na likwidację ogromnego, około ponad 20 mln 

zadłużenia tej spółki nie pozwala patrzeć z optymizmem na koszty ogrzewania 

domów i podgrzewania wody. Mimo, że minęło już dwa miesiące od specjalnej 

sesji w siedzibie Miejskiej Energetyki Cieplnej, nic nie wiadomo na temat obniżki 

tej tak wysokiej ceny, o co pytali wówczas radni naszego klubu. Nie posiadamy 

również informacji, czy uchwalony wtedy podział spółki, który miał doprowadzić 

do obniżenia kosztów, stał się rzeczywiście faktem. I tutaj, nawiązując do 

wypowiedzi koleżanki radnej Grażyny Maj, wg prawa gmina powinna być 

instytucją, zaspokajającą zbiorowe potrzeby mieszkańców. Niestety, potrzeby 

mieszkańców domów jednorodzinnych poza centrum naszego miasta nie są 

zaspokajane. Od kilku lat radni zgłaszają potrzebę przejęcia dróg od prywatnych 

właścicieli. Nasze propozycje nie zostały uwzględnione, ani w tym, ani  

w poprzednich budżetach. Patrząc na wpływy z podatku od nieruchomości, które 

na 2023 rok zaplanowano w kwocie ponad 40 mln zł, uważamy, że chociaż część 

tych środków powinna powrócić do mieszkańców płacących podatki w formie 

poprawy stanu infrastruktury drogowej. W dziale 900 projektu budżetu zawarto 

kwotę 2751000 zł na utrzymanie zieleni. Mamy nadzieję, że zgodnie  

z oczekiwaniami mieszkańców w Ostrowcu będą nasadzane rośliny całoroczne i ta 

wysoka przecież kwota nie będzie jednak w całości wydatkowana. Również koszty 

promocji w kwocie 1 526 000 zł są nadmiernie wysokie w porównaniu do 

wydatków, na przykład na o wiele bardziej wskazane zadania z zakresu obrony 

cywilnej, na które przeznaczono zaledwie 41 000 zł. W czasie gdy trwa konflikt 

zbrojny na Ukrainie i pokazywana w mediach wojna w ogromnej części dotyka 

ludność cywilną, uważamy taką kwotę za dalece niewystarczającą. W obliczu 

konfliktu tuż za naszą granicą, nakłady na obronę cywilną powinny być 
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zdecydowanie większe, by chociaż trochę nadrobić wieloletnie zaniedbania w tym 

zakresie. Można by je przeznaczyć na przystosowanie, jeśli nie budowę 

odpowiednich miejsc zwiększających bezpieczeństwo mieszkańców, opracowanie 

odpowiednich procedur, czy przygotowanie niezbędnego sprzętu. Czas najwyższy 

zmienić słowa na czyny i zadbać o bezpieczeństwo mieszkańców naszego miasta 

poprzez realne działania, lecz kwota 41 000 zł jest 37 krotnie mniejsza od 

wydatków na promocję. W Starachowicach na promocję przeznaczono w budżecie 

140 000 zł, czyli jedenaście razy mniej, niż w naszym mieście. A skoro  

o bezpieczeństwie i zdrowiu ostrowczan mowa, to według danych pisma 

samorządowego "Wspólnota", w wydatkach na ochronę powietrza i klimatu  

w latach 2018-21, Ostrowiec Świętokrzyski z wydatkami 0,51 zł per capita zajął 

227 miejsce na 240 miast powiatowych. To na pierwszym miejscu w  rankingu 

wśród miast powiatowych znalazł się Lubartów z województwa lubelskiego  

z wydatkami 1 320 zł per capita, zaś sąsiednie Starachowice zajęły 3 miejsce  

z wydatkami 871 zł per capita. W projekcie budżetu na 2023 rok w dziale 900 na 

ochronę powietrza atmosferycznego i klimatu przeznaczono zaledwie 41 000 zł.  

W Starachowicach przy przytoczonym wcześniej mniejszym budżecie są to 2 273 

000 zł. To zostawienie mówi samo za siebie. Kwota kolejna 5 000 zł z działu 851 

na przeciwdziałanie narkomanii jest również niska w stosunku do stopnia 

zagrożenia, także w kontekście mieszkańców naszego miasta. Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Z przytoczonych powodów radni Klubu 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie poprą budżetu na rok 2023. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Pozwoli Pani, że ja jeszcze raz, bo ja mam 

wrażenie, że obudziłem się w jakiejś innej rzeczywistości. Bo słuchając 

wystąpienia z jednego tutaj kolegów radnych, ja nie wiem, co to się stało, czy - 

kiedy mówi prawdę, a kiedy kłamie? Kiedy dwa lata temu pisząc, że Ostrowiec 

Świętokrzyski przechodzi jednak ten ciężki okres suchą stopą, wszystko dzięki 

uporowi i konsekwencji, oraz rozwadze autora budżetu Prezydenta Jarosława 

Górczyńskiego. To kawał działań Prezydenta Górczyńskiego, nie tylko ostatecznie 

zadłużenie udało się zlikwidować, ale dynamika inwestycji jest coraz większa. To 

właśnie mądre i odważne decyzje pozwoliły stworzyć pozytywny wizerunek 

Ostrowca na samorządowej mapie Polski, jako miejsca atrakcyjnego do życia oraz 

lokowania tutaj nowych inwestycji. I tak dalej, i tak dalej, i tak dalej. Cóż się 

takiego stało? Cóż się zmieniło w tych budżetach, że nagle tak się zmieniło zdanie? 

To pytanie retoryczne, bo ja wiem, że nie kierujemy pytań do poszczególnych 

radnych. To tylko pytanie retoryczne i myślę, że i myślę, że mieszkańcy ten brak 

wiarygodności widzą. Chyba że Pan wygłaszał nie w swoim imieniu, tylko  

w imieniu klubu obcego prezydenta. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni chcieliby 

jeszcze zabrać głos? Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! Analizując 

budżet na rok 2023, doskonale sobie zdaję sprawę z tego, jak trudno było 
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Skarbnikowi ten budżet, na ten rok 2023 przygotować. Z jednej strony cieszy fakt, 

że będą powstawać inwestycje. No bo bez inwestycji trudno mówić o rozwoju 

miasta. Szczególnie to drogowe, bo jest jeszcze sporo zaniedbań i niezależnie od 

tych arterii głównych przydałoby się, żeby jeszcze szereg tych pomniejszych 

uliczek w osiedlach było pokrytych asfaltem, czy też kostką, by można było przejść 

suchą nogą. Sami podjęliśmy decyzję o tym, by nie sięgać, jak tu dzisiaj było 

wspomniane, do kieszeni mieszkańców o pieniądze, bo nie podnieśliśmy 

podatków. No myślę, że mieszkańcy są z tego faktu zadowoleni, ale też i w tym 

budżecie nie mamy odpowiedniej ilości środków, bo gdyby były one nieco wyższe, 

to może by parę groszy ten budżet jeszcze bardziej wzbogaciło. Z drugiej strony 

zaś niepokoi fakt, że żeby w niektórych jednostkach zaplanować środki na rok 

2023, to są one jak widać z tego budżetu niższe niż nawet były potrzeby roku 2022. 

Myślę tutaj o kulturze o poszczególnych jednostkach. Myślę o ZUM-ie, myślę  

o MOSiR. I w tym momencie zastanawiam się, jak w takiej sytuacji możemy 

mówić o darmowych biletach, czy to wstępu na basen, czy to przyjazdami 

autobusów, czy też biletu wstępu do kina i na inne masowe imprezy. To nie jest 

takie proste. Więc jeśli chcemy, to podajmy odpowiednie paragrafy i źródła skąd 

wziąć te pieniądze na takie darmowe dla mieszkańców pomysły, bo to nie jest takie 

łatwe. Przy założeniach wspomniałam, że budżet jest bardzo napięty i bardzo 

trudny. Nie zapominajmy też o tym, że nie należymy do ulubieńców rządzących i 

jeśli o jakiekolwiek środki występujemy, to bardzo często tych środków nie 

dostajemy. Pamiętamy, jak w raporcie ubiegłorocznym na 16 inwestycji 

drogowych bodajże, o ile dobrze pamiętam, nie uzyskaliśmy środków. Tak, że to 

nie jest wszystko takie proste. Ja uważam, że i tak ten budżet jest zbudowany na 

miarę dzisiejszych potrzeb. Chociaż w przyszłym roku myślę, że będziemy 

dokonywać szeregu zmian, przesunięć, żeby tym jednostkom, które w tej chwili już 

widać, że na starcie będą mieć tych środków za mało. Jednak tych środków 

wystarczyło, bo przecież nie wyobrażam sobie miasta bez kultury, bez MOSiR-u  

i bez innych jednostek, które tu dbają o porządek, czystość i tak dalej. Ja będę na 

pewno głosować za tym budżetem, bo nie widzę innej możliwości, żeby można 

było ten budżet zbudować i go nam tu dzisiaj przedstawić. Jest on taki, na ile mamy 

środków, na ile nas stać. Jeśli się uda nam jeszcze pozyskać dodatkowe środki, 

będzie to o tyle łatwiejsze, że łatwiej zwiążemy ten przysłowiowy koniec z końcem. 

I myślę, że z mojej strony to na tyle. Dziękuję bardzo. Proszę, Panie Prezydencie, 

o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Drodzy internauci! Ja pozwolę się odnieść do tych wypowiedzi. 

I tak w telegraficznym skrócie. Cieszę się, że Państwo porównujecie nas ze Stalową 

Wolą, Starachowicami, ale pokażcie też, jakie wsparcie mają od rządzących, ile 

płacą długu i poczekajmy też, zobaczymy, jak się to rozwinie. Ja chciałbym,  

w skrócie powiedzieć, że to, że Ostrowiec Świętokrzyski prowadzi taką 

zdyscyplinowaną politykę, zabezpiecza naszych mieszkańców na wiele pokoleń do 

przodu. Nie chciałbym być złym prorokiem, ale będą polskie miasta i gminy, które 
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będą upadać w najbliższym roku. Nie chciałbym przytaczać budżetów innych 

miast, bo w przestrzeni publicznej i gospodarczej pokazywane są kwoty, gdzie 

jedno z miast ma budżet 5 mld, a zadłużenia 4 mld 600 mln i na odsetki  

w przyszłym roku ma 266 mln na same odsetki. Więc drodzy Państwo, ta 

odpowiedzialność jest potrzebna w każdym z nas i łatwo jest rzucać słowa pisane 

przez kogoś innego, w innych gabinetach po to tylko, żeby wywołać ferment. Ale 

to nie jest zdrowe. Nie powinniśmy przenosić standardów dużej polityki na rzecz 

lokalnego samorządu. W dalszym razie uważam, że to od nas wszystkich zależy, 

od naszego rozsądku, jak ten budżet, i jak to miasto będziemy kształtować.  

I powinniśmy mówić jednym głosem, żeby tworzyć dobry wizerunek, bo miło mi 

jest słyszeć od przedsiębiorców, że nie zwalniają ludzi, a w sąsiednim mieście, 

którego Państwo tak dumnie reprezentujecie, 800 osób zwolnione z jednej firmy, 

400 z drugiej, jak Państwo czytacie, na pewno czytacie, to jest to miasto  

z największym wzrostem bezrobocia w tej chwili w Polsce. I ja się z tego nie cieszę, 

żeby była jasność. Nie jest to kulturalne przyjść do sąsiada, przestawiać mu meble 

w domu albo wskazywać, że ma nie taki kolor elewacji, albo nie takie ogrodzenie. 

To jest tak mało delikatnie. To nie chcę ujmować, więc nie będę się tu gnębił nad 

niektórymi. Chciałbym wsparcia zewnętrznego. Ja cieszę się, że z nami jest Pan 

Radny Wojewódzki Arkadiusz Bąk, i na Jego wsparcie zawsze możemy liczyć. 

Chciałbym, tak jak powiedział Pan Dyrektor Departamentu Funduszy Unijnych 

Pan Jacek Sułek, który wprost powiedział, że miasto Ostrowiec może być jedynym 

miastem, które będzie w stanie sięgnąć po środki unijne z nowej perspektywy, bo 

reszty nie będzie na to stać. Przypomnę to kiedyś Państwu, bo innych miast może 

nie stać być na to, abyśmy, aby takie pieniądze pozyskać. Chciałbym bardzo, aby 

pieniądze z Krajowego Programu Odbudowy, pieniądze unijne były dostępne, bo 

one będą służyć wszystkim. Ale ani to jest moja wina, ani Państwa, że tych 

pieniędzy nie ma. Możemy sobie tylko dopowiedzieć, dlaczego ich nie ma. 

Chciałbym bardzo, i tutaj jeszcze raz podziękowania na ręce Pana Marszałka 

Andrzeja Bętkowskiego, za mimo wszystko Jego taką rozwagę. Cieszę się, że tutaj 

współpracujemy i z Panem Arkadiuszem Bąkiem, i z Panem Andrzejem Swajdą,  

i z Panią Magdaleną Zieleń, którzy pytają, dopytują co nam pomóc, jak nam pomóc, 

i to jest duże wsparcie. Na pewno więcej i lepiej zrobilibyśmy, bo trzeba sobie też 

jasno i wyraźnie powiedzieć, że wiele projektów, które zrealizowaliśmy, czy 

Ostrowiecki Browar Kultury, czy Miejski Zakład Komunikacji, to Pan Radny 

wówczas, ówczesny Przewodniczący Rady Sejmiku, to były pieniądze unijne 

zapisywane w tamtym czasie. Więc, to też należy oddać. Jeżeli chodzi o Państwa 

pytania odnośnie ciepłownictwa. No drodzy Państwo, trzeba być zawistnym albo 

złośliwym, żeby nie chcieć powiedzieć jednej prawdy. Rok temu, w tym roku,  

w styczniu kupowaliśmy miał węglowy po 300 zł, a dzisiaj kupujemy po 1 700. 

No, czy tego nie widzicie? Ja bym chciał nadal, żeby ten miał węglowy, był  

w takich cenach. Jeżeli certyfikaty CO2 były kiedyś po 3 - 4 euro, a dzisiaj są po 

80, i uwaga, przewrotna rzecz. Chcę dzisiaj bardzo poprzeć Pana Ministra Ziobrę. 

Jestem pierwszy w stanie podpisać się pod jego wnioskiem o likwidacji systemu 
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ETS-u. I mówię to publicznie, Drodzy Państwo, tak się powinno zrobić. Ja bym 

prosił, żeby wszyscy tak robili, żeby wszyscy w tym kierunku podeszli, żeby o to 

zawalczyć na forum Unii Europejskiej. Bo te certyfikaty to jest przełożenie 

potężnych opłat na wszystkich mieszkańców w Polsce. I tu zwracam się do 

wszystkich, którzy mogą za tym głosować, aby takie poparcie, takiego poparcia 

udzielili. Drodzy Państwo! Ja bronię swoich jednostek, naszych jednostek 

wszystkich. Duża zasługa Dyrektora Łukasza Dybca w utrzymaniu takiej czystości, 

porządku w mieście Ostrowcu Świętokrzyskim. To jest naprawdę ciężka praca. 

Państwo szybko zapominają i nie widzicie, kiedy jeszcze dwa tygodnie temu 

mieliśmy 40 cm śniegu, kiedy hałdy śniegu, leżały przy naszych przejściach, przy 

przystankach autobusowych, naprawdę trzeba ciężko pracować, żeby ten śnieg 

zlodowaciały odkuć, doprowadzić do takiego przejścia. I tu Panie Dyrektorze, na 

Pana ręce jeszcze raz podziękowania, bo naprawdę to jest olbrzymi wysiłek. Tam, 

gdzie kwiaty, tam nadzieja i myślę, że tutaj wiele kobiet, wiele z Pań dostrzega, to 

i mogę zapewnić, że takie nasadzenia też w przyszłym roku będą na miarę naszych 

możliwości. Jeżeli chodzi o dług. Czy to gospodarstwo domowe, czy to firma, czy 

korporacja, nie da się żyć na kredyt. Nie da się żyć złudzeniami. I nie da się 

przerzucać tego na przyszłe pokolenia. Pieniądz nie jest ze ściany, nie jest z sufitu, 

jest wypracowywany ciężką pracą. I taki szacunek do wartości, do osób starszych, 

do pieniądza, do pracy powinien być przywrócony. I o tym też powinniśmy mocno 

mówić. Można mieć efektowne rzeczy, ale czy one są efektywne? W słownictwie 

niewielka różnica, ale w kontekście utrzymania, przygotowania, potężna rzecz. Ja 

nie mam dzisiaj problemów ze zwalnianiem ludzi, bo nie ma takiej potrzeby. Ale, 

drodzy Państwo, są miasta w Polsce, są gminy i zakłady, które na przykład zwolniły 

wszystkich pracowników Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, bo nie stać ich 

osiem razy więcej, zapłacić za prąd i dziewięć razy więcej zapłacić za gaz. Więc 

też proszę to wziąć pod uwagę. Tu Radny Mariusz Łata ładnie powiedział, że są 

miasta i miejscowości, które ograniczają pracownikom etaty na 2/3, 3/4, żeby nie 

podnosić tych pensji. Różne są ustawowe rzeczy. Odnośnie Pana Radnego Kamila 

Stelmasika: Sienkiewicza była wizytówką, jest wizytówką i mam nadzieję będzie 

wizytówką miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Tam jest akurat kiedyś, ktoś to 

bardzo rozsądnie poprowadził szeroki pas drogowy, taka bardzo ładna ulica.  

I jesteśmy w tej chwili już po przetargu. W budżecie jest Panie Radny w załączniku 

nr 3 zapis, tam jest 8,8 mln w cyklu dwuletnim i jest też duża dbałość o zieleń, i na 

pewno ta zieleń też będzie taką wizytówką tej ulicy, bo to jest wszystko 

przewidziane, więc na pewno to będziemy chcieli zrobić. Jeżeli chodzi o projekt 

Rynku, to jesteśmy na etapie uzyskiwania pozwolenia na budowę. Pan Radny 

Stanisław Choinka. Chcę podziękować na ręce Pana, na ręce Pana Prezesa 

Kateusza, za te ostatnie lata w kontekście zmian w komunikacji miejskiej, bo je 

widać. I wcale nie uważam, że 1zł 50 gr. jest dużą kwotą za bilet w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Bo to nie jest duża kwota. Jeżeli chodzi o tematy związane  

z gospodarką odpadami. Bilansuje się zgodnie z przepisami. Gdyby się nie 

bilansowało, musielibyśmy się zwrócić do Rady o pokrycie niebilansującej kwoty. 
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Więc pytanie takie retoryczne. Bilansuje się. Co do przyszłości - nie wiemy. Bo to 

dzisiaj jedna rzecz jest pewna. A mianowicie nic jest niepewne, co się zadzieje za 

chwilę, jakie będą stawki, jakie będą sytuacje? Ostatnie lata, przykre lata dla 

wszystkich pokazały, że dzieje się wiele rzeczy poza nami i pandemia, i wojna,  

i konsekwencję, i dobrze być rozsądnie przygotowanym na te rzeczy. Jeszcze raz 

chcę podziękować Panu Przewodniczącemu Mariuszowi Łacie za podniesienie 

tematu szkół. Państwo, które chce się rozwijać, a nie zwijać, które chce być kiedyś 

bogate, powinno przede wszystkim zadbać o nauczycieli, bo ich praca to jest 

budowanie przyszłości naszego narodu. I niestety w skali Państwa nie wygląda to 

różowo. Tutaj Państwo podnosicie, my kwotę 40 mln na inwestycje drogowe. 

Drodzy Państwo, w budżecie jest 78 mln na oświatę, z czego 55% to subwencja, 

45% to są podatki. Nasze podatki, nas wszystkich. To jest coś o czym się powinno 

mówić, co się powinno wskazywać i to się powinno pokazywać. Ja nie chcę się tu 

przerzucać na słowa, ale nauczyciele naprawdę powinni dużo więcej zarabiać, ale 

to jest zadanie centralne. Centralne. Zadanie rządowe. A my na przestrzeni lat 

dokładamy coraz więcej. Od 2006 r., kiedy to proporcje były 14-15% do 85 

zmieniło się bez mała pół na pół. To dotyczy całego kraju, wszystkich samorządów. 

Więc tak to wygląda. Jeżeli chodzi o dbałość o estetykę. Na pewno jej nie 

odpuścimy, bo miło jest mieszkać w zadbanym mieście, posprzątanym mieście. 

Przy takiej dobrej estetyce. Jeżeli chodzi o ul. Zwierzyniecką, to jesteśmy na etapie 

zezwolenia na realizację inwestycji drogowej. Ona powinna lada moment być 

wydana i to będzie kolejna inwestycja, którą chcemy realizować. Ale drodzy 

Państwo, tam momentami ta ulica, z nazwy ulica, miała 2 m szerokości. Bo tak ktoś 

kiedyś w latach 60, 70 wydzielił działki. I takich zaszłości jest wiele. Miałem 

okazję być z Radnym Markiem Giemzą w tym tygodniu na jednej z ulic, na 

Akacjowej. Tam, gdzie mieszkańcy podeszli ze zrozumieniem udało się ten 

odcinek wyremontować. Ale na przykład jest mieszkanka, która mieszka w innym 

mieście. Ma tu działkę i ona za skarby świata nie chce rozmawiać o niczym, i nie 

zezwala na to, żeby od niej wykupić i umożliwić kolejnym sąsiadom dojazd. To 

takie przypadki też są. Wczoraj byliśmy na ulicy bocznej od Świętokrzyskiej. 

Sympatyczni sąsiedzi. Drodzy Państwo, to jest rzecz zastana, te budynki, ja nie 

wiem, z sześćdziesiątych lat niektóre, niektóre młodsze. Z lat powiedzmy 

dwudziestych, ale słup w drodze, o czym Pan Radny mówi: "No czyja to wina? 

Kiedyś tak budowano? Nie było tyle samochodów." Droga 2,50 - 2,80 m, 3 m. Ale 

pełna zgoda. Jeszcze raz Panie Radny, proszę podziękować wszystkim 

mieszkańcom i złożyć życzenia na Nowy Rok, za taką współpracę. Miło mi było, 

kiedy kilku sąsiadów, no potrafiło powiedzieć: "Dziękujemy. I Prezydencie, to, że 

tam niedokończone, to my sobie sami dokończymy." To taka była dyskusja. Więc 

to jest miłe. Pani Radna Grażyna Maj. Zgadzam się z Panią i myślę, że chciałbym 

szybko doczekać takiej sytuacji w mieście Ostrowcu, żeby się zająć prywatnymi 

drogami. Ale dopóki nie zbudujemy ulic, przy których my sprzedawaliśmy działki, 

jako miasto, to w priorytecie będą te ulice, przy których miasto - tutaj 

podziękowania dla Naczelnik Anny Targowskiej i jej zespołowi. Pani Naczelnik, 
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nie słyszy. Naczelnik Anna Targowska. Jesteś obecna? Podziękowania dla Pani 

Naczelnik, dla całego zespołu za sprzedaż tych działek, bo naprawdę w dobrych 

cenach je sprzedajemy i w pierwszej kolejności tamte ulice wybudujemy. 

Natomiast jeżeli ktoś jest prywatnym deweloperem, podzielił swój hektar i był tak 

oszczędny, i chciał tak dużo zarobić, że wydzielił drogę: 5m, 4,5m, to, to nie jest 

droga. To nie spełnia standardów drogi i takich dróg nie mam bardzo w zwyczaju 

przejmować. I do tej pory była praktyka, że nie przejmowaliśmy. Ale jeżeli 

wszystkie miejskie działki zostaną sprzedane, wtedy zakładam, że jeżeli 

mieszkańcy będą chcieli - nie sprzedać, bo, co to za interes, jeżeli ktoś sprzedał ze 

swojego pola 10 działek, zarobił potężne pieniądze i później jeszcze inni mają 

zapłacić za wybudowanie tej drogi? To jest typowa działalność deweloperska. 

Ktoś, kto handluje działkami, ktoś, kto buduje, powinien się z takimi rzeczami 

liczyć. I tak to wygląda. Podatek od domu jednorodzinnego to jest 250-350 zł  

w skali roku. Wybudowanie drogi, to jest: 250, 350, 450 tysięcy. A przy tej drodze 

jest 5, 10, 15 domów. Życzyłbym sobie, żebyśmy te drogi kiedyś przejmowali i być 

może ku temu zdążymy, ale tak jak mówię, kiedy już wykończy się potencjał tych 

naszych działek. Chciałbym bardzo tutaj też podziękować swoim 

współpracownikom. Jest Pan Naczelnik Jan Malinowski. Duże uznanie dla 

oświaty. Pan Naczelnik Artur Majcher, inwestycje. Drodzy Państwo! Jest odwrotna 

sytuacja. Prezydenci dużych miast i innych miast mówią, że nikogo nie zatrudnią, 

a my w tej chwili chcemy zatrudnić Panie Naczelniku dwie osoby: inżyniera do 

spraw drogownictwa i inżyniera do spraw budownictwa. Mamy perspektywę. Pod 

tą perspektywę potrzebujemy też wsparcia. Jest Pan Naczelnik Zbigniew Żak  

i nadzór właścicielski. Trudny obszar. Pan Naczelnik Piotr Mazik, remonty  

i inwestycje. Najtrudniejszy obszar, bo wszyscy od niego chcą, wszyscy mają 

pretensje, że dlaczego tak późno? Dlaczego nie odśnieżone? Dlaczego nie 

zamiecione? Dlaczego nie skoszone? Ale to jest też duży zakres obowiązków. Na 

bardzo wysokim poziomie Piotr Jankowski i Naczelnik Robert Pasternak, 

informatyka. Pogratulować takiego zespołu. Tu Pani Naczelnik Jola Pora, ale tu 

obok mnie Wiceprezydent Dominik Smoliński. To jest duży zespół do spraw 

przygotowania wielu projektów, promocji, rozwoju miasta i planowania 

przestrzennego, zagospodarowania przestrzennego. MZK - była mowa. Pan Prezes 

Kateusz. Ja bym tylko Prezesie, wyczułeś nas z dbałością. Pan Dyrektor 

Węglewicz, tam pisze chyba. Nie wiem, do kogo? Ale drodzy Państwo, MOSiR, ja 

nie chcę być źle zrozumiany, ale ja rozumiem, że jeżeli kolegom z PiS-u się nie 

podoba 1 000 200 na promocję, to rozumiem, że przygotują wniosek, żeby 

zmniejszyć do, tak jak w Starachowicach, do 150 i nie będziemy miliona dawać na 

sport. Bo w tej promocji 1 000 200 - milion jest bezpośrednio na kluby sportowe. 

Więc jeżeli Państwo taki wniosek przygotujecie, proszę bardzo. Naczelnik Anna 

Targowska, była mowa. BWA- dzieje się dużo. Obok Miejska Biblioteka. Pani 

Dyrektor Gałczyńska, Środowiskowy Dom. Też bardzo dużo pracy. O! Najlepszy 

MOPS w południowej części Polski, reprezentowany przez Panią Dyrektor 

Magdalenę Salwerowicz. I nie mówię to z przekąsem, mówię to z dumą. Naprawdę 
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świetna jednostka. Bardzo dużo działająca na rzeczy naszych najbardziej 

potrzebujących. O Dyrektorze ZUM-u, już mówiłem wiele rzeczy dobrego. Straż 

Miejska Komendant Andrzej Kaniewski. Podziękowania, bo to jest ostatnia sesja 

w ostatnim roku. Więc Pani Przewodnicząca pozwolę sobie tak podziękować.  

W związku z powyższym, Panie Komendancie, nie będziemy likwidować Straży 

Miejskiej. Kolejny raz Panu to zapowiadam. Proszę przekazać strażnikom, że na 

pewno przygotujemy się do kolejnych ćwiczeń, żeby sprawdzić aktywność Straży 

Miejskiej. To jest ważne. I prośba na przyszły rok. Pomagać, nie karać, jak już, to 

upominać. O Centrum Aktywności Obywatelskiej i Pani Dyrektor Agnieszka 

Rogalińska. Duże zadanie przed nami. Przygotowanie naszej młodzieży do tego, 

aby z szacunkiem i odpowiedzialnością podeszła do przyszłości. Dyrektor MCK-u 

się schował z tyłu. Dużo się dzieje. Drodzy Państwo! To, że będzie confetti, to jest 

zasługa tego Pana, ale za sprzątanie, to nie wiem kto zapłaci? Natomiast, Prezes 

MPRD, Panie Prezesie Krzysztofie, dziękuję za dotychczasową pracę. Powiem tak, 

poprawiła się jakość, jeżeli chodzi o funkcjonowanie MPRD. Podziękowania dla 

pracowników. Mieliśmy okazję też, Pani Przewodnicząca, pożegnać kilkoro 

naszych pracowników, którzy odchodzą na emeryturę. To jest też bardzo dobra 

kadra. Z tego miejsca dziękuję: Pani Zdzisława Aksamit, Pan Włodzimierz 

Piotrowski. To jest dwoje pracowników Urzędu Miasta, którzy odchodzą, odeszli 

z wczorajszym dniem na emerytury. Wrócę się jeszcze do spółek, bo pominąłem. 

A, Naczelnik Beata Duda. Pani Naczelnik, do Pani będą pretensje, że się mało 

dzieci rodzi w Ostrowcu. To Pani się przygotuje. Ja już nie chcę cytować, co radni 

powiedzieli. A, ZUO "Janik". Duże zadanie. ZUO "Janik" - jest schowany Prezes. 

Znaczy nie, w pierwszej linii. Przepraszam. Ale system się bilansuje. Mam 

nadzieję, że ZUO "Janik" będzie się rozwijać i w przyszłości będzie przyjmować 

coraz więcej zadań. Nie chcę chwalić Prezesa Zbigniewa Bienia, bo on ma 

specyficzną działalność. To tylko powiem: Panie Prezesie, proszę przekazać 

podziękowania dla wszystkich pracowników. I do tego się ograniczę. Pan Prezes 

Wojtek Wójcik. Prezesie, życzyłbym sobie i wszystkim nam, żebyś wybudował te 

bloki w systemie deweloperskim, w przyszłym roku. Przynajmniej jeden z nich 

zaczął. Panie Prezesie Dariuszu Wojtasie. Nie uważam, że jest spółka źle 

zarządzana. Nie uważam, że tam są źli pracownicy. Wręcz odwrotnie. I powiem 

tak, bądź uprzejmy poprosić Państwa Radnych PiS-u, żeby nas zaprosili i wsparli 

nas w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska, bo nie możemy się doprosić 

decyzji. To może nasi koledzy ułatwią nam i otworzą jakieś może nie otwarte 

drzwi, i pomogą wszystkim mieszkańcom Ostrowca Świętokrzyskiego. Bo im 

szybciej będziemy mieli tą decyzję o zgodzie na utworzenie Ciepłowni 

Ostrowieckiej, tym szybciej wyjdziemy z systemu ETS-u. Także taka prośba, 

jakbyś mógł skierować, zaprosić osoby, które mają dzisiaj wpływ na rządzących  

i poprosić o takie wsparcie. Drodzy Państwo! Ja już nie odwołuje, a Zespół Radców 

Prawnych: Pani Ewa, Pan Marek, bardzo dziękuję. Drodzy Państwo! Jesteśmy  

w nieustających kontrolach. To z sympatii się dzieje do Ostrowca. Ale muszę 

powiedzieć, że dzięki dobremu zespołowi ludzi naprawdę te  kontrole wychodzą 
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bardzo dobrze. Jeszcze raz dziękuję Państwu za tą opiekę prawną. Nie ma Pani 

Sekretarz, więc pozdrawiamy drogą elektroniczną - też na ręce Pani za pracę 

wszystkich pracowników Urzędu Miasta. Jeżeli kogoś pominąłem, to nie zrobiłem 

tego celowo. Drodzy Państwo! Koniec roku, trudnego roku. Ja odwołam się po raz 

kolejny do indywidualnych sumień. Wiem, że Państwo musicie uprawiać politykę. 

Część z opozycji. Ja wiem, że musieliście przeczytać to, co gdzieś tam napisano, 

ale w głębi ducha jestem przekonany, że myślicie pozytywnie o tym budżecie, 

pozytywnie o rozwoju Ostrowca. I naprawdę kolejny raz proszę o to, aby mimo 

wszystko wznieść się ponad te partyjne wyżyny i zagłosować pokazując, że budżet 

Ostrowca jest ważny, jest przyszłościowy, jest rozwojowy i warto go poprzeć,  

i w ten sposób chciałbym zakończyć swoją wypowiedź. Bardzo Państwu dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Radny Włodzimierz 

Stec.  

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Ja 

tak naprawdę bardzo króciutko. Panie Prezydencie, ja nazywam się Włodzimierz 

Stec i reprezentuję siebie. Taka mała uwaga. Pan też się z różnymi osobami  

w Polsce spotyka, z różnymi samorządowcami, no i trudno zarzucać Panu, że Pan 

ich reprezentuje. Prawda? Pan reprezentuje siebie i Ostrowiec Świętokrzyski. Tak 

mi się przynajmniej wydaje cały czas, jednak cały czas. To jest jeszcze jedna 

sprawa. A komentarz, nie wiem typu - ktoś nam kazał coś powiedzieć, czy napisać, 

przekazać - to jest nie na miejscu. Wiemy dokładnie, jak to bywa. Dziękuję. Tyle  

z mojej strony. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Radny Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Ja właściwie w tej samej 

sprawie, bo przyznaje, że początek wypowiedzi Pana Prezydenta, no nie był 

przyjemny i słuchanie tego, że się reprezentuje interesy innego miasta, w tym 

przypadku no wiadomo, że chodzi o Starachowice, no jest, no nie jest to przyjemne. 

I tylko tyle, powiem Panie Prezydencie, no gdyby tak było, no to rozumiem, że 

osoby na sali reprezentujące Klub Prawa i Sprawiedliwości, reprezentują interesy 

Pana z Żoliborza. Z kolei Pańska afiliacja polityczna wskazywała by, że pobiera 

Pan jakby informacje i stosuję tutaj jakby wytyczne z Sopotu, tak? No po prostu 

jest to Ruch, który został zainicjowany przez człowieka ze Starachowic. Co nie 

znaczy, że my reprezentujemy Jego interesy. My reprezentujemy interesy 

mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego. No i jest nam bardzo przykro słuchać 

tego typu sformułowań, bo po prostu jest to myślę, że nie, nie jest to po prostu 

eleganckie. I mam nadzieję, że nie będziemy się przerzucać na tego typu 

argumenty: kto, kogo tu interesy reprezentuje? Każdy myślę, że reprezentuje 

przede wszystkim własne sumienie i na pewno mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przepraszam. Aron Pietruszka. Proszę, 

Pan Wiceprezydent.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Przepraszam, że pozwolę sobie zabrać 

głos, ale w kontekście słów Pana Radnego Marca, ja też chciałbym, żeby zarówno 
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Państwo z opozycji,  Państwo z Komitetu, z kolejnego Ruchu, starali się jednak 

zachować pewnego rodzaju spokój i powagę, bo ja też poczułem się dosyć dziwnie 

po usłyszeniu z ust Pana Radnego Wójcika, że należę do ekipy. Bo takie 

stwierdzenie też padło. Proszę Państwa, działamy wszyscy dla mieszkańców 

Ostrowca Świętokrzyskiego. Ja nie jestem członkiem KWW Jarosław Górczyński. 

To, że wykonuję, jestem na tym stanowisku, na którym jestem - wykonuję to  

i swoje zadania dla dobra mieszkańców, a nie należę do żadnej grupy trzymającej 

władzę, rządzącej, czy członków jakieś ekipy. Tak więc, używanie proszę Państwa 

takich słów, jest z naszych ust, wszystkich, lekkim nadużyciem. Więc pamiętajmy, 

działamy tutaj wszyscy dla mieszkańców miasta. I rozwój tego miasta, 

funkcjonowanie mieszkańców w tym mieście powinno być dla nas najważniejsze. 

Takie moje przesłanie z mojej strony, z budżetem na 2023 rok i z budżetem na lata 

następne, chciałem przekazać i bardzo też proszę, abyśmy powstrzymali się od 

jakichkolwiek takich komentarzy, które rzeczywiście nie powinny paść na tej sali. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają jeszcze jakieś 

merytoryczne, merytoryczne pytania? Powtarzam. Do projektu uchwały? Nie 

chciałabym, żeby była teraz polemika jakaś, taka słowna.  

Radny K. Wójcik – Pani Przewodnicząca! Nie chciałbym polemizować, tylko jeżeli 

Pan Prezydent Smoliński poczuł się urażony moimi słowami, pewnie chodziło  

o jakieś takie ogólne stwierdzenie, to mogę tylko przeprosić. Pańska praca jest 

świetna. I jest Pan doskonałym fachowcem. I tyle. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Szanowni Państwo! Przed nami najważniejsza uchwała tej sesji  

i rzutująca na cały ten rok. Zajmijmy się faktycznie i głosujemy nad tą uchwałą nie 

przerzucając się odpowiedzialnością za słowa. W tym momencie najważniejsze dla 

mieszkańców jest podjęcie uchwały budżetowej i o Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wszyscy Państwo Radni, kto miał 

ochotę zabrać głos w tej dyskusji, ten głos zabrali. Widzę, że tak. Wobec tego 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023. Kto jest za przyjęciem uchwały 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. 

I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że przy  

11 głosach za i 6 wstrzymujących, budżet na rok 2023 przyjęliśmy. 

 

Radni RM – 11 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i 6 głosach 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023 (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 48 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/161/2022 – załącznik nr 49 do protokołu. 
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22) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały, mianowicie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029. I na wstępie powiem, że  

w załączniku do projektu tej uchwały, w nagłówku tego załącznika nr 1, proszę 

sobie dokonać poprawki. Powinno być „na lata 2023-2029”. Projekt tej uchwały 

dostaliśmy, otrzymaliśmy wraz z materiałami, czyli z budżetem już 5 grudnia  

2022 r. (załącznik nr 50 do protokołu). Ponadto, w materiałach na sesję 

otrzymaliśmy również uchwałę Nr 142/2022 VII Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 6 grudnia 2022 r. w sprawie opinii  

o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2023-2029 (załącznik nr 51 do protokołu). Opinia Izby jest 

pozytywna. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. 

Proszę więc Przewodniczących o przedstawienie nam opinii komisji. Proszę  

o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda - Komisja 

Samorządowa, Pani Przewodnicząca, pozytywnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji  

ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.   

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu. – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Tak jak 

wcześniej już mówiłem, Komisja Budżetu również pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 

lata 2023-2029. Kto jest za podjęciem uchwały naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Nie ma Kamila Stelmasika. Obecnie jest 16 osób na sali, 

za przyjęciem Wieloletniej Prognozy głosowało 10 radnych i wstrzymało się 6.  

A zatem, przyjęliśmy Wieloletnią Prognozę Finansową.  
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Radni RM - 10 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i 6 głosach 

wstrzymujących się  - podjęli uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029 (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/161/2022 – załącznik nr 53 do protokołu. 

 

23) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego 

- Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Samorządową oraz Komisję Budżetu. Proszę więc  

o zabranie głosu przedstawicieli komisji.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Komisja Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczący ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego 

zakładu budżetowego - Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. Kto 

jest za podjęciem uchwały naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi 

rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego - Zakładu Usług Miejskich  

w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/163/2022 – załącznik nr 55 do protokołu. 

 

24) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia dotacji celowej dla Gminy Bodzechów. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz 

Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji, bądź przedstawicieli komisji 

o zabranie głosu i podanie nam opinii komisji. Komisja Samorządowa.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Komisja Strategii i Rozwoju 

Miasta.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Komisja Strategii również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Komisja Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminy 

Bodzechów. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto 

jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk 

i podnosi rękę. Nie ma tych osób na sali. Obecnie na sali jest 15 osób i za głosowało 

też 15 osób, czyli jednogłośnie podjęliśmy tą uchwałę. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 

Gminy Bodzechów (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do 

protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/164/2022 – załącznik nr 57 do protokołu. 

 

25) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Samorządową, Komisję Strategii i Rozwoju Miasta, 

oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących bądź Wiceprzewodniczących 

Komisji o zabranie głosu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Komisję Samorządową. Była. 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. 

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Komisja Strategii również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Komisja Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę, Włodzimierz Stec.  

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Uważam, że to jest świetny projekt uchwały. Prawie świetny. Powinniśmy właśnie 

odśnieżać, sprzątać, kosić całą naszą gminę pomimo, że bez podziału na miejsca 

należące do gminy, czy powiatu, jak najbardziej jestem za tym, natomiast niestety 

nie mogę się zgodzić z tym, żeby to gmina finansowała. Wiemy o tym, że Powiat 

stać jest na to. Mogą wygospodarować pieniądze. Nie zawsze dobrze się może 

Powiat gospodaruje, jak słychać było ostatnio o podwyżkach dla Pana, byłego 

Dyrektora szpitala. Bardzo dużo trzeba było się natrudzić, żeby się dowiedzieć, czy 

ta podwyżka była, czy nie. Jednak te pieniądze gdzieś tam są. Ja wstrzymam się od 

głosu. Dziękuję. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy są dalsze pytania do 

projektu tej uchwały? Proszę Pan Prezydent Dominik Smoliński.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Szanowni Państwo! Porozumienia, które 

podpisaliśmy z Powiatem, dotyczące utrzymania dróg również powiatowych 

zakładało taką pomoc rzeczową. I ta pomoc rzeczowa jest rzeczywiście udzielana 

od 2020 r. Również z drugiej strony przekazywana jest dotacji ze Starostwa 

Powiatowego na realizację innych, niż wynikających z pomocy rzeczowej działań. 

My też chcielibyśmy, aby wszystkie drogi na terenie miasta należały do jednego 

zarządcy, jednakże nie jest to możliwe. Mamy czterech zarządców, z którymi lepiej 

lub gorzej się dogadujemy. Takie same działania czynimy w stosunku do 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, jak również Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad. Jeżeli chcemy, aby te tereny na terenie miasta 

wyglądały i funkcjonowały w należytym porządku, niestety takie wydatki również 

musimy ponosić. Również w przypadku Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich czy Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, gdzie 

również utrzymujemy nie swoje pasy zieleni. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy są pytania do projektu 

tej uchwały? Widzę, że radni nie zabierają głosu, ale proszę, proszę, Agnieszkę 

Rogalińską o zabranie głosu. 

Radna Rady Powiatu – A. Rogalińska – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka 

Rado! Panie Prezydencie! Chciałam zauważyć, że w budżecie Powiatu na ten cel 

zostało zabezpieczonych 750 000 zł. Bardzo serdecznie dziękuję za partycypację 

tutaj Gminy Ostrowiec Świętokrzyski i za współpracę Państwa Radnych z Radą 

Powiatu Ostrowieckiego. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są pytania 

Państwa Radnych do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Powiatu Ostrowieckiego. Kto jest za podjęciem uchwały, podnosi rękę i naciska 

przycisk. Kto jest przeciw, podnosi rękę i naciska przycisk. Kto się wstrzymał, 

podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że przy 15 głosach za i jednym 

wstrzymującym, uchwałę podjęliśmy. 

 

Radni RM przy 15 głosach za i 1 wstrzymującym się podjęli uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/165/2022 – załącznik nr 59 do protokołu. 

 

26) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia odwołania radnego z funkcji 

Przewodniczącego Komisji Budżetu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Czy ktoś z Państwa ma uwagi, pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Proszę 

w takim razie Radnego Dariusza Kaszubę.  
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Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Dziękuję bardzo. Wysoka Rado! 

Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo! Drodzy internauci! Mamy dość 

lakoniczne uzasadnienie. Nie jestem członkiem Komisji Budżetu. Prosiłbym więc 

z tego też powodu o wyjaśnienie: co jest powodem tej zmiany proponowanej 

uchwałą, którą mamy za chwilę procedować? Czy do tej pory Komisja Budżetu 

działała bez zastrzeżeń? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dalej tam bodajże, któryś z Panów 

Radnych prosił o zabranie głosu? Pan Marzec, czy Pan Wójcik? 

Radny K. Wójcik – Tak, ja chciałem zabrać głos. Pani Przewodnicząca! Ja refleksją 

tylko się chciałbym podzielić. Nie będę zadawał pytań, bo rzeczywiście tutaj  

w uzasadnieniu, no jakby tylko mam informację o tym, że padł wniosek, i że było 

jakieś głosowanie. Natomiast wiadomość o tym wniosku i o tym głosowaniu  

o odwołaniu z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu Radnego Włodzimierza 

Steca nie zdziwiła mnie i właśnie przyjąłem ją bez żadnego zdziwienia. Nie od 

dzisiaj zresztą wiadomo, że w polityce krajowej, a bardzo często w samorządowej, 

przestaje się liczyć jakaś zasada merytoryki. Tylko zasada, że jeżeli ktoś jest  

z nami, to jest dobry, a jak ktoś nie jest z nami, to już nie jest dobry. To jest 

oczywiście jasne i każdy z Państwa o tym doskonale wie. Ja myślę, że Radny 

Włodzimierz Stec w swojej pracy samorządowej, jako Przewodniczący Komisji 

Budżetu, zawsze wykazywał się doskonałym przygotowaniem i właśnie 

merytoryką. Nigdy nie słyszałem żadnych opinii negatywnych o Jego pracy i tu 

szczególnie ze strony radnych opozycyjnych. Wręcz przeciwnie, każdy oceniał 

Jego pracę dobrze, albo bardzo dobrze. Dziś, kiedy Radny Stec opuszcza, opuścił 

szeregi komitetu prezydenckiego, a później został współzałożycielem innego 

klubu, okazało się, że chyba tej merytoryki już nie ma. Okazało się, że zrobił coś 

strasznego, że teraz trzeba będzie wymierzać sprawiedliwość. Ale to wiele mówi  

o kulturze politycznej panującej w naszym lokalnym samorządzie. Jeśli dziś ten 

wniosek zostanie przegłosowany pozytywnie, co mimo wszystko mam nadzieję, 

nie nastąpi, to wartość tego stanowiska opadnie całkowicie. Bo jeżeli potencjalny, 

nowy przewodniczący, w jakiejś sprawie wykaże się niezależnością, no to przecież 

też będzie zmieniony, też będzie go można z tego samego powodu odwołać. Myślę 

Włodku, że kiedy ten czas, na pewno uciążliwy i stresujący dla ciebie się skończy, 

kiedy będziesz wychodził z tej sali, to niezależnie od wyniku tego głosowania 

wyjdziesz stąd z podniesioną głową, i będziesz mógł spokojnie wyjść na ulice tego 

miasta, i powiedzieć mieszkańcom, że zawsze na pierwszym miejscu stawiałeś ich 

sprawy. I chciałbym też zaapelować do wszystkich radnych o odrzucenie mimo 

wszystko tego wniosku. Szczególnie zwracam się do tych, którzy dziś  

w prywatnych rozmowach mówią, że trzymają kciuki za Włodka, że są jego 

przyjaciółmi. Myślę, że właśnie przyjaciół poznaje się w biedzie i to jest właśnie 

ten czas. Nie wstrzymujcie się od głosu. Nie popierajcie tego wniosku, tylko 

zagłosujcie przeciw niemu. Ja wiem z autopsji własnej, że za niezależność i za 

swoje zdanie płaci się bardzo dużo. Ale warto, dziękuję. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos? Przechodzimy zatem do głosowania.  

Radny D. Kaszuba – Przepraszam, Pani Przewodnicząca! W kwestii formalnej. 

Czekam na odpowiedź na swoje pytania. Zadałem dwa. Bardzo bym prosił, 

dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny. Akurat dzisiaj 

podejmujemy tylko uchwałę w sprawie zatwierdzenia odwołania. Natomiast, cała 

dyskusja toczyła się na Komisji. Tym bardziej, że Komisja jest władna 

podejmować taką decyzję o tym, kto będzie przewodniczył komisji, bądź nie 

będzie. A więc o odwołaniu, bądź powołaniu na tą funkcję. A więc, myślę, że tutaj 

tylko już jest kwestia ostateczna. Bo to Komisja decyduje o tym, a my 

zatwierdzamy decyzje komisji.  

Radny D. Kaszuba – Czy można ad vocem?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak, proszę.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Otóż, nie wydaje mi 

się, aby argumentacja, którą przed chwilą usłyszeliśmy była ostateczna. Taka 

kwestia ponoć ma być ostateczna. Ja natomiast, jako radny mam prawo pytać  

i oczekiwać także odpowiedzi na pytania zadane. Wspomniałem w swojej 

wypowiedzi, iż nie jestem członkiem Komisji Budżetu i stąd też moje wątpliwości, 

na które mam nadzieję, nie jest żadną tajemnicą uzyskać odpowiedź. Tak, że 

uparcie bym twierdził, że jednak jakaś tutaj odpowiedź powinna paść. Tak, jak 

Kolega Radny wspomniał, samo uzasadnienie jest tylko uzasadnieniem podającym 

stosunek głosów głosowania Komisji, tylko Komisji Budżetu, i nie ma tutaj 

żadnych detali, o które pytałem. Tak, że bardzo bym prosił. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak gwoli wyjaśnienia może bliższego. 

Panie Radny. Myślę tak. Nikt z nas, na Komisji, nie miał ani pretensji do Włodka, 

ani też nie umniejszał Jego zdolnościom, jeśli chodzi o prowadzenie tej Komisji. 

Jednakże, to Klub Radnych KWW desygnował na funkcje przewodniczących, czy 

też wiceprzewodniczących komisji, poszczególne osoby z Klubu. Ponieważ Kolega 

Włodek zmienił barwy klubowe, więc Klub uznał, że też nastąpi zmiana na 

stanowisku, na funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu. I to był właściwie 

jedyny powód. Taki najważniejszy. Bo pozostaje kolega-kolegą. W sumie, nie 

mamy nic tutaj do Kolegi Włodka, ale są pewne zasady i po prostu, myślę, że 

jakimiś takimi zasadami, o których tu wspomniałam, Klub się kierował. Proszę 

Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Ja tylko, takie dyskutowanie nad tą 

uchwałą, nad uzasadnieniem, które jest i zostało przedstawione wszystkim radnym 

w uchwale, mija się z celem. Ja mam wrażenie, że próbują Państwo na siłę zrobić 

tą uchwałę najważniejszą na tej sesji. Najważniejsza była uchwała budżetowa. I dla 

mieszkańców miasta to było ważne, po prostu najważniejsze, wręcz. Trzymajmy 

się tego. Ja mam tylko, jestem ciekaw, czy już dzisiaj narodziła się nowa koalicja 

PiS-u z Ruchem Prezydenta innego miasta, czy jeszcze nie? Czy dalej to będzie 

udawane, że coś takiego nie istnieje?  
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Radny Wł. Stec – Poproszę ad vocem, Pani Przewodnicząca.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Radny Włodzimierz Stec. 

Radny Wł. Stec – Przepraszam bardzo, miałem nie zabierać głosu, ale drogi Kolego 

nie wiem, skąd taki pomysł? To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz, chciałem 

zauważyć jedną rzecz. Jedną taką bardzo, bardzo ważną sprawę. W miesiącu 

listopadzie pierwszy wiedziałeś o tym, że zawieszam członkostwo w Klubie KWW 

Jarosława Górczyńskiego. Pierwszy. Do dzisiaj nie rozmawiałeś ze mną ani razu. 

A teraz członkowie Klubu Prawa i Sprawiedliwości, gdy się dopytują o różne 

rzeczy, czy poprosili mnie na Komisji, to Ty od razu wymyślasz kolorową koalicję. 

Ale oni chociaż rozmawiali ze mną. Ja tylko pytam. Ty nie. Ty nie. Ponad rok. 

Przewodniczący Klubu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Koledzy, powróćmy jednak 

do projektu uchwały i proszę jeszcze o zabranie głosu Radnego Dariusza Kaszubę.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję, Pani Przewodnicząca. To może już na koniec. Ja 

nie chciałbym, żeby tutaj rozmowa toczyła się w formie bezpośredniego dialogu. 

Staraliśmy się do tej pory raczej tego unikać. A czwartą kadencję jestem radnym, 

więc różne rozmowy miałem okazję na tej sali, w przenośni oczywiście, na sali 

obrad usłyszeć. Oczywiście, Włodku oddaję Tobie szacunek, że również jesteś 

radnym czwartej kadencji, ale wypowiadam się teraz w swoim imieniu. 

Przynajmniej próbuję. Zaś jeżeli chodzi o ten dialog, rozumiem, że on może się 

toczyć także poza tą salą. Niemniej jednak, z tego co usłyszałem do tego momentu, 

mam prawo chyba wnioskować, iż nie było dotychczas żadnych zastrzeżeń co do 

działalności Pana Radnego Steca, jako Przewodniczącego Komisji Budżetu. I to 

jest chyba odpowiedź taka wyczytana między wierszami, mimo że nie padła ona 

oficjalnie. Ja chciałem tylko tyle. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia odwołania radnego  

z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Za przyjęciem uchwały głosowało  

10 osób, przeciw 6. A więc uchwała została podjęta.  

 

Radni RM – przy 10 głosach za, 6 głosach przeciw i braku głosów wstrzymujących 

– podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia odwołania radnego z funkcji 

Przewodniczącego Komisji Budżetu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/166/2022 – załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie zatwierdzenia Tak proszę.  
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Radny Wł. Stec – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Powiem szczerze. Jest mi przykro. Tak, oczywiście nie 

dlatego, że straciłem stanowisko Przewodniczącego Komisji Budżetu, absolutnie 

nie, ale dlatego, że osoby, które są, były moimi kolegami, nawet przyjaciółmi, 

którym wielokrotnie pomagałem bezinteresownie przez wszystkie te lata, były 

dzisiaj za moim odwołaniem. Osoby, które spotykałem, byłem praktycznie na 

każde zawołanie. Nigdy nie żałowałem ani czasu, ani nawet pieniędzy do pomocy. 

Wielokrotnie zwracałem się o pomoc nawet do osób za granicą. Pisałem. 

Dzwoniłem. Za wszelką cenę, żeby pomóc. Jeżeli ktokolwiek taką pomocą do mnie 

się zwrócił, wszyscy o tym wiemy. Bo człowiek jest najważniejszy, prawda? 

Dzisiaj to wszystko poszło w zapomnienie. Po prostu szybciutko w zapomnienie. 

Dzisiaj bardzo dobrze widać, jaką wartość ma pomoc, koleżeństwo, honor, 

uczciwość, prawda, przyjaźń. Pamiętajmy wszyscy o tych istotnych wartościach, 

gdzie nie liczy się polityka, ani układy, a człowiek. Kończąc oczywiście tą moją 

krótką wypowiedź, chciałbym bardzo serdecznie podziękować wszystkim 

członkom Komisji Rodziny, przepraszam, Komisji Budżetu tej kadencji, 

poprzedniej kadencji. Było mi z Wami bardzo dobrze współpracować. Zawsze były 

to spotkania merytoryczne, miłe, kulturalne. Było bardzo dobrze. Dziękuję bardzo 

i oczywiście przy okazji życzę wszystkim szczęśliwego Nowego Roku, bo później 

już na pewno głosu nie dostanę. Dziękuję bardzo. 

 

27) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 

kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

przewodniczących stałych komisji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Czy ktoś z Państwa ma pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

przewodniczących stałych Komisji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Kto 

jest za podjęciem uchwały naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi 

rękę. No, Pałka zdecydował, że nie odda głosu. Więc przechodzimy już do 

kontynuacji. Zamykamy. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 12 głosami za, przy 

3 głosach wstrzymujących. Głosowało 15 osób.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

przewodniczących stałych Komisji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/167/2022 – załącznik nr 63 do protokołu 

 

28) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I ostatni projekt uchwały  

z dzisiejszego porządku, dotyczącego projektów uchwał, to jest zmieniająca 

uchwałę w sprawie zatwierdzenia - przepraszam- zatwierdzenia rocznego planu 

kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
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Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2023. Projekt uchwały był opiniowany przez 

wszystkie komisje. Proszę Przewodniczących o podanie nam opinii komisji. 

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Komisja ds. Rodziny. Czy 

jest ktoś z Państwa Radnych z Komisji ds. Rodziny? Panie Przewodniczący. Proszę 

uczestniczyć w obradach. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Przepraszam. Pani 

Przewodnicząca! Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego poddaję pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz 

preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na rok 2023. Kto jest za przyjęciem uchwały naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I to się wstrzymał, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 

kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na rok 2023 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXXIV/168/2022 – załącznik nr 65 do protokołu. 

 

 

Ad V/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad. Mianowicie: „Informacja Przewodniczącej Rady Miasta  

o złożonych interpelacjach”. Więc proszę Państwa, w okresie o 29 listopada 
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bieżącego roku do 29 grudnia 2022, zgłoszono dwie interpelację. Złożyła je Marta 

Woźnicka-Kuzdak. Te interpelacje zostały opublikowane w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Miasta, jak też zostały przekazane Prezydentowi Miasta do 

nadania im dalszego biegu.  

 

 

Ad VI/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 18 listopada  

2022 r. do 21 grudnia 2022 r.: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny punkt naszych obrad to 

sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za okres od  

18 listopada 2022 do 21 grudnia 2022 (załącznik nr 66 do protokołu). Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma pytania do tego materiału? Nie widzę.  

 

 

Ad VII/Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego przechodzimy do punktu 

„Sprawy różne”. Czy tu Państwo Radni mają jeszcze jakieś pytania? Proszę Radny 

Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka 

Rado! Szanowni Państwo! Mam pytanie, co prawda nie widziałem tego na własne 

oczy, bo polegam na informacji, którą dostałem do osoby trzeciej. I pytam tak  

w kategoriach domniemywania, bo po prostu, no mówię, nie wiem, nie widziałem, 

być może ktoś mnie wprowadził w błąd, ale chciałbym zapytać. Czy to prawda, że 

wycięto sosny przy wejściu do Urzędu Miasta? I jeżeli tak, to czy było stosowne 

zezwolenie na to? Ewentualnie nasadzenia kompensacyjne i czy rzeczywiście te 

drzewa musiały zostać usunięte? Bo swoją drogą, no robiły dość fajny anturaż przy 

wejściu do Urzędu Miasta. Tam i tak jest dosyć betonowo. A te drzewa, no jakby 

w moim odczuciu estetyki sprawiały fajny klimat. I chciałbym zapytać, czy to 

rzeczywiście prawda, i czy było to konieczne? Jeżeli to doszło do skutku, bo 

powtarzam, nie widziałem tego na własne oczy. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Radny Włodzimierz Sajda.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Goście! Pracownicy, Naczelnicy! Ja chciałem zadać znowu pytanie, co 

z dworcem PKP? Ludzie nie dadzą przejść, tu dziwią się, bo nawet miałem telefon, 

dlaczego tu nie ma Pana Rusieckiego i Pana Kryja? I komentują ludzie, że człowiek 

się dla nich nie liczy, tylko liczy się myjnia, żeby myła na terenie tutaj obok torów, 

obok Kolejowej. Nie ludzie, żeby dworzec, tylko żeby powstała myjnia. No, 

przecież to jest pożal się Boże, co oni wyprawiają. I co to będzie dalej? To jest od 

roku, jak Prezydentem był Pan Wilczyński. I ja byłem akurat z Sułkiem o dworzec, 

a Pan Senator Rusiecki powiedział, że ten dworzec będzie odnowiony, że będzie 

wizytówką miasta Ostrowca. A tu nie widać w tym temacie nic. Nic się nie robi.  
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I druga sprawa, tutaj jest Pan Radny Bąk? Jest? Żeby zainterweniować, mówiłem 

Panu naszemu Radnemu Wronie, o zlikwidowanie barier przy przejściu dla 

pieszych przy Rondzie Solidarności. To zrobili tylko tyle, że podszlifowali trochę, 

a ludzie, jak się przewracali, tak się przewracają. Przecież można wyciąć ten 

kawałek do poziomu zerówki. Przecież ludzie niepełnosprawni i matki z dzieckiem, 

żeby przechodzili normalnie. A tu cały czas się słyszy od Pana Mroza Krzysztofa - 

nie ma pieniędzy, nie ma to. To Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Ja  

w imieniu mieszkańców mówię - w imieniu mieszkańców, że my zdrowego 

rozsądku przywrócił im, bo zablokujemy całe Rondo Solidarności. Ile dni potrzeba, 

to zrobimy. Bo to dalej tak być nie może. To pomsty do nieba, to trzeba krzyczeć - 

co oni wyprawiają? Człowiek się u nich nie liczy. Dziękuję. A i jeszcze. Tu jest 

Pan Komendant? Komendancie, niech się Pan oblecze w inną koszulę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby w sprawach różnych? Proszę Kamil Stelmasik.  

Radny K. Stelmasik – Naszła mnie taka jeszcze jedna refleksja. Bo od refleksji 

właściwie się zaczęło i na refleksji się skończy z mojej strony. Bo, może 

powinienem zabrać głos na ten temat w pkt 26, ale trochę zainspirowany 

wcześniejszą wypowiedzią kolegi Dominika Smolińskiego na temat tego, co 

usłyszał na temat swojej pracy. Ja powiem tak, każdy z nas biorąc 

odpowiedzialność społeczną za udział w wyborach, później reprezentacji swoich 

wyborców, bierze jakąś odpowiedzialność i ta odpowiedzialność jest cały czas  

z nami przez czas, kiedy mamy umowę, kontrakt z mieszkańcami podpisaną na 

pełnienie tej funkcji. Funkcji radnego. I za wszystkie swoje decyzje bierzemy 

odpowiedzialność. Tak myślę, że też taką decyzję bierze ze sobą, na siebie kolega 

szanowny Włodek. I tutaj rozmowy o tym, że ktoś z kimś rozmawiał, czy nie 

rozmawiał w klubie, jest jakimś elementem, jakimś argumentem i zawieszanie, czy 

odwieszenie swego członkostwa w klubie, też nie może być jakimś elementem gry 

pewnej przetargowej, a tak to trochę odebrałem z Twoich ust. Ja nadal jestem 

Twoim kolegą i myślę, że ta decyzja jest w głosowaniu, w którym ja też osobiście 

podjąłem, jest tu decyzją po prostu bierzesz na siebie pełną odpowiedzialność za 

całe to teatrum, w jakim wszyscy bierzemy udział, czyli tej naszej lokalnej polityki. 

I pomimo tutaj ciekawego apelu ze strony Karola, który jest nieobecny, że polityka 

nasza wygląda, jak wygląda. No, my jej tutaj nie zmienimy. Możemy oczywiście 

próbować, ale to jest bardzo trudne. Tak, że nadal jesteś moim kolegą i to nie ma 

żadnego znaczenia co do naszych relacji, ta decyzja. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Włodzimierz 

Stec.  

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Kamil, bardzo dziękuję Ci za te słowa. Ale to nie ja zacząłem mówić o kolorowej 

koalicji. Bardzo mnie to zabolało, dlatego o tym powiedziałem. Bo Ty ze mną 

rozmawiałeś przez te wszystkie miesiące, czy już nawet lata. Niektórzy do tej pory 

nie, nie wiem czemu. Będąc nawet jeszcze w Klubie KWW Jarosława 
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Górczyńskiego. Ale bardzo Ci dziękuję za te słowa. Szanuję Cię. I będziemy dalej 

kolegami, oczywiście.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze coś od Państwa Radnych? 

Proszę Radny Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci!  

A szczególnie Panie Prezydencie Piotrze! Jako, że pojawiły się doniesienia 

medialne o tym, że kończysz, jak gdyby swoją misję na stanowisku 

wiceprezydenta, chciałbym podziękować za współpracę, za najwyższy poziom 

kultury  wypowiedzi, w relacjach, i tak dalej. To dla mnie osobiście przyjemność 

było współpracować na tym stanowisku i wiem, że na pewno idziesz do spraw 

Tobie bliskich, czyli do spraw sportu. Powodzenia na nowej drodze i powodzenia 

dla Twojego następcy. Ktokolwiek to będzie. Mam nadzieję, że z takim samym, 

przynajmniej na takim samym poziomie ta współpraca pozostanie z Twoim 

następcą, jak to było za Twojej kadencji. Tak, że serdecznie dziękuję. To jest moje 

prywatna, oczywiście, nie chciałbym w imieniu wszystkich, bo każdy tutaj może 

mieć własne zdanie, ale ja chciałbym serdecznie podziękować za tą współpracę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Radna Grażyna Maj.  

Radna G. Maj – Tak? Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowna Rado! Drodzy internauci! Taką mam prośbę do Pani Przewodniczącej! 

Ponieważ zbliżamy się do nowego roku kalendarzowego, aby może przemyśleć nad 

takim problemem, czy taką moją prośbą - o stworzenie harmonogramu prac Rady 

Miasta. Ponieważ przez cztery lata jestem radną i nie otrzymałam nigdy takiego 

harmonogramu, a jak przeliczyłam dzisiaj, na 22 sesje, które w tym roku się odbyły 

18 było, proszę Państwa, nadzwyczajnych. Jest to bardzo trudne w zorganizowaniu 

naszej pracy zawodowej, ponieważ większość z nas pracuje, niektórzy pracują poza 

Ostrowcem. No i nawet chyba nieobecność dzisiejsza Kolegi Wrony, to też jest, no 

ta sesja była akurat zaplanowana, no ale to tylko z wyprzedzeniem 

dwutygodniowym. Gdybyśmy znali terminarz taki, z takim harmonogramem 

przynajmniej półrocznym, że w styczniu odbywa się rada taka. W takim miesiącu, 

jak prześledziłam, na przykład rok 2010 i poprzednie lata, sesji nadzwyczajnych to 

było 2%. Natomiast, u nas odwrotnie się dzieje, bo sesji zwyczajnych jest no 2%. 

Tak, że bardzo bym prosiła o przemyślenie i takie zwrócenie uwagi na moją prośbę. 

Wydaje mi się, że nie będzie to odosobniony głos. A ponieważ jesteśmy na 

początku nowego roku, myślę, że to dobry czas na zorganizowanie takiego 

harmonogramu. Będzie nam się chyba żyło wszystkim lepiej i tak dokładniej. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Chciałabym Pani Radna, ale jest to 

niezwykle trudne. Niezwykle. Bo są niekiedy tematy, które no po prostu w ostatniej 

chwili trzeba załatwić i musimy tą sesję wtedy bez jakiegoś takiego harmonogramu, 

włączyć ją do naszej pracy, bo po prostu musimy pewne sprawy załatwić. Tak, że 

jest to trudna sprawa.  

Radna G. Maj – Mogę, ad vocem? Wydaje mi się, że jest to realne ze względu na 

to, że jedna, dwie sesje w ciągu roku, które mogłyby być nadzwyczajne, są 



63 

 

przewidywalne. I to chyba nie jest nic złego. Ale praca miasta wydaje mi się, że 

jest przewidywalna i taka miesięczna, czy raz w miesiącu przewidzieć sesję nie jest 

chyba zbyt trudno. Odkładać pewne zadania czy pewne problemy na ten czas, jest 

to chyba takie kumulowanie normalne. Prześledziłam też inne rady miast, gdzie 

taki harmonogram praktycznie pojawia się w każdej radzie miasta. Pojawia się, 

proszę Państwa, w Sejmie, w Senacie. Nie ma czegoś takiego, żeby nie przewidzieć 

żadnej, żadnego spotkania radnych. A nadmieniam, że my wszyscy pracujemy 

zawodowo, przynajmniej większość z nas. Jest to naprawdę niezmiernie trudne, 

kiedy dowiadujemy się na przykład w jednym dniu, że następnego dnia o godzinie 

13.00 jesteśmy, no, musimy być na komisji. Nie unikamy żadnych swoich 

obowiązków i nie jesteśmy tutaj, jakby osobami, które chcą, żeby te obowiązki 

radnego, których się podjęliśmy, były przez nas zaniedbywane. Naprawdę 

wielokrotnie jest to bardzo trudne w organizowaniu. Ja też dzwoniłam do biura 

Rady Miasta, na przykład, żeby przełożyć godzinę, bo jeżeli przewodniczący 

planuje o godzinie 10.00, czy 11.00 spotkanie komisji, jest to nierealne dla 

większości. Więc, no może pójdziemy za przykładem innych miast, gdzie sesje 

nadzwyczajne, wtedy nie są potrącane na przykład z diety - są takie miasta, gdzie 

jeżeli jest zwoływana sesja nadzwyczajna, wtedy radny nie ma obowiązku, bo nie 

planowane było. I to może jednak jest realne i takie do wykonania. Myślę, że Pani 

Przewodnicząca przy odrobinie, przy odrobinie chęci i dobrej woli jesteśmy  

w stanie zaplanować. No i wydaje mi się, że raz w miesiącu, a jeśli coś się wydarzy, 

no na pewno jesteśmy też otwarci, ale na pewno by nam to bardzo, bardzo ułatwiło. 

Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę mi wierzyć, że mam dobre chęci 

i dobrą wolę. Spróbuję się pochylić nad tym tematem. No zobaczymy. Może nam 

się coś uda z tego tematu zrealizować. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych? Proszę 

Radny Andrzej Pałka.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście! Internauci! Od pierwszego zacznę. Dziękuję za poparcie. Fakt. 

Jest to niezręczna sytuacja z Kolegą Włodkiem. No, ale nikt nie powiedział złego 

słowa na Jego temat pracy na komisji. To też trzeba podkreślić. I pierwszy jestem, 

który tak będzie mówił. Będę starał się dorównać Jego pracy, bo naprawdę szło to 

pięknie, wesoło. No stało się, jak się stało. Ja traktuję nawet funkcję radnego po 

sportowemu. Stajemy do wyborów. Jest więcej, prawda, mandatów, jesteśmy, 

znaczy głosujących, jesteśmy radnymi. Byłoby mniej, no trzeba się też, ja tak 

podchodzę bynajmniej, z tym pogodzić. Ale to tyle tylko co w tym kierunku 

chciałem. Natomiast ze względu na to, że z są to już ostatnie dni tegoż miesiąca, 

zarazem i roku, a więc niech ten 2023 rok, będzie nam upływał w zdrowiu, 

szczęściu, miłości i ludzkiej życzliwości. Tego wszystkim, prawda i rodzinom 

życzę. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Zaproszeni Goście! Drodzy internauci! Ja chciałbym podziękować za ten rok 2022 
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wszystkim Państwu Radnym. Podziękować swoim współpracownikom, 

naczelnikom, prezesom, dyrektorom jednostek, współpracownikom, wszystkim 

pracownikom podległym pod miasto za pracę na rzecz Ostrowca Świętokrzyskiego 

w 2022 r. I chciałbym dzisiaj za pośrednictwem mediów i na ręce Państwa Radnych 

i wszystkich naszych gości złożyć życzenia, abyśmy weszli w Nowy Rok  

z optymizmem, z energią, z werwą, abyśmy nabrali sił, aby przetrwać ten trudny 

czas i niepewności, które przed nami. I abyśmy w tym wszystkim nie zapomnieli, 

że żyjemy w Ostrowcu, pracujemy na rzecz Ostrowca i z tego miejsca takie 

życzenia dla wszystkich Państwa składam i serdecznie zapraszam wszystkich 

chętnych na Sylwestra o godzinie 22.30 zaczynamy zabawę sylwestrową.  

A o godzinie 24.00 jest złożenie życzeń. Będzie mi bardzo miło widzieć Państwa 

na tych ewentualnych życzeniach. Serdecznie zapraszam i życzę zdrowia na ten 

nowy 2023 rok. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni! Szanowni 

Państwo! Szanowni internauci! Oczywiście w imieniu swoim i Rady Miasta 

chciałabym wszystkim Państwu złożyć najserdeczniejsze życzenia na ten Nowy 

Rok, bo wiemy, że nie będzie to rok łatwy, więc chciałabym przede wszystkim 

życzyć Wam satysfakcji z podejmowanych decyzji w tym trudnym roku, rozwoju 

takiego własnego, jeśli ktoś zamierza dalej poszerzać swoje wiadomości. Radości, 

szczęścia w rodzinach, w ogóle wszystkiego najlepszego i tutaj tak myślę o tych 

słowach Pana Prezydenta, który dziękował wszystkim swoim pracownikom za tą 

pracę w dotychczasowym roku, i w przyszłym roku na pewno nie będzie łatwiej, 

więc bym życzyła Państwu, żebyście otrzymywali, otrzymali za tą ciężką pracę 

również gratyfikacje finansowe. Bo słowa są miłe, ale jak poczuje się w kieszeni 

parę groszy, jest jeszcze milej. A więc życzę Państwu również i tych nagród od 

Pana Prezydenta, i wszystkiego najlepszego dla wszystkich.  

 

 

Ad VII/ Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zamykam obrady LXXIV (74) sesji 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Do widzenia Państwu. 

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 15.27. 

 

Protokołowały:  

 

Przewodniczyła: 

Marta Kamińska Przewodnicząca Rady Miasta 

Eliza Kaniewska 

Magdalena Połetek 

Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

 Irena Renduda-Dudek 

 


